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Spolky, kluby, 
volnočasovky 
ukažte se, blíží 
se další ročník 
BAMBIFESTU

BLANSKO - Ve dnech 15. a 16. 
května letošního roku zaplní zámecký 
park jedinečná akce, dětský a rodinný 
festival, blanenský BAMBIFEST. 

„Co všechno tam děti uvidí, zažijí 
a vyzkouší a s kým si budou moci ro-
diče pohovořit, se rozhoduje už teď,“ 
upozorňují pořadatelé..

Na akci se představují všemožné 
spolky, kluby, neziskovky, ale i ne-
formální zájmové skupiny, které na-
bízí svou specifickou činnost dětem 
i dospělým na blanensku. Ukázky a 
aktivity obsáhnou celý zámecký park 
včetně profesionálního pódia s ozvu-
čením.

Nabitý program aktivit a ukázek 
doplňují hudební, kulturní i jiná spe-
ciální vystoupení na podiu. A celou 
akcí se proplétá tématická hra pro 
děti.

„BAMBIFEST Blansko je tu pro 
vás a pro děti. Dejte o sobě vědět a 
včas se přihlaste do 17. 3. 2020. Více 
na www.bambifest.com,“ zvou pořa-
datelé.  (hrr)

ZRCADLO JE  
pro vás

ZDARMA
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Blanenští plavci mají finále 
plavecké ligy družstev v kapse

BLANSKO - Blanenští plavci mají 
za sebou velmi úspěšný premiérový 
start na MČR družstev.

Poprvé v celé osmdesátileté histo-
rii blanenského plavání sestavil bla-
nenský oddíl elitní osmičlenný tým 
mužů, kterému se podařilo o tomto 
víkendu probojovat do třetího finálo-
vého kola MČR družstev. 

Prvního kola, které se konalo v led-
nu v jednotlivých krajích, se účastnilo 
celkem šestaosmdesát družstev. 

V Jihomoravském kraji blanenští 
borci zaujali druhou příčku hned za 
brněnskou Kometou. 

Po sečtení výsledků ze všech kra-
jů se Blanenští zařadili na šestnácté 
místo a postoupili do semifinále mezi 
dvaatřicet nejlepších týmů České re-
publiky. 

Moravské semifinále se plavalo po 
oba víkendové dny ve Zlíně a české 
kluby hostila Praha. Blanenské bar-
vy hájili ve zlínské padesátce Štěpán 
Bezděk, Jáchym Jirků, Štěpán Pokor-
ný, Milan Kučera, Milan Musil, Ra-
dim Švarc, Michal Vencel a Jan Ven-
cel. Koučink zajišťoval trenér plavců 
Miroslav Špaček. 

V jednotlivých disciplínách svedla 
blanenská osmička se soupeři napína-
vé boje a o konečných výsledcích se 
rozhodovalo až v samotném závěru 
náročného dvoudenního programu. 
Blanenskému družstvu se podařilo té-
měř nemožné. V konkurenci profesi-
onálních velkoklubů ČR udrželi šest-

Hokejisté Blanska si ani letos play-off nezahrají
BLANSKO - Ani v letošním roce 

si Blansko nezahraje play-off krajské 
hokejové ligy. 

S Hodonínem sice po výhře 5:3 ho-
kejisté Dynamiters bodovali, z Uni-
čova si však přivezli ostudnou prohru 
1:7. Závěrečný duel soutěže odehráli 
doma proti Uherskému Brodu, se kte-
rým předvedli dobrý výkon a zvítězili 
5:4 v prodloužení.

Ačkoli dokážou Dynamiters po-
trápit většinu týmů z předních pater 
tabulky, bohužel neumějí sbírat body 
s tabulkovými sousedy a stejně jako 
v předchozích letech na to tým okolo 
kapitána Marka Antoňů výrazně do-
plácí. 

Blansko – Uherský Brod
Duel s Uherským Brodem začalo 

Blansko dobře. Po osmi minutách hry 
se protáhl podél levé strany hrazení 
Marek Antoňů a přesnou střelou do 
horních pater branky Uherského Bro-

du poslal svůj tým do vedení. Blansko 
si vypracovalo i další šance, ale gólu 
nedosáhlo. První třetina tak skončila 
těsným vedením 1:0.

Prostřední část přinesla nauvěři-
telnou přestřelku. Nejprve využil 
Zdeněk Němec svého postavení za 
brankou soupeře, obkroužil ji a pře-
kvapil Karla Málka. Odpověď hos-
tí byla rychle na místě. Během 130 
vteřin dokázali hráči Spartaku Uher-
ský Brod rychle obrátit stav duelu 
a rázem vedli 3:2. S hráči Blanska 
to však nezamávalo a během dalších 
necelých dvou minut bylo vyrovnáno. 
Krásnou individuální akci zakončil 
Jiří Šmahel a pověsil kotouč pod víko 
– 3:3. Čtyři minuty před koncem dru-
hé třetiny se do akce dostala dvojice 
Jakubec – Berka a druhý jmenovaný 
poslal domácí opět do vedení.

V závěrečné třetině se rychle pro-
sadili hosté, kteří využili trestného 
střílení, ke kterému se postavil Radim 

Budil a dostal puk za Šenka. Ve třetí 
části navíc Blansko inkasovalo dva 
tresty do konce zápasu a dohrávat tak 
muselo bez dvou opor. Tomáše Jílka 
a Stanislava Sedláčka. „Nebyla to 
úplně sranda, kyslíkový dluh se pro-
jevil (smích). Naštěstí to vzadu Fana 
(Zdeněk Němec, pozn. red.) a Mára 
(Marek Antoňů, pozn. red.) udýchali 
a přežili jsme to,“ hodnotil hru ve vý-
razném oslabení Hanzlík.

V poslední periodě také Blansko 
přežilo klinickou smrt. Po úniku 
jednoho z hostujících hráčů zívala 
na dalšího z hráčů Spartaku prázdná 
branka. Letící puk však zastavila fan-
tasticky vytrčená hůl Martina Šenka, 
který tak podržel své mužstvo a udr-
žel naděje na bodový zisk. „To je tak, 
když tam člověk omylem spadne. Ale 
né, byla to prostě záchranná brzda 
v rychlíku. Nic jinýho už dělat nešlo 
a podařilo se (úsměv),“ rozpovídal se 
o zázračném zákroku gólman Šenk.

Utkání tak dospělo do prodloužení, 
které trvalo pouhých 66 sekund, než 
na modré čáře napřáhl Jaroslav Hanz-
lík a poslal kotouč za záda hostující-
ho gólmana a rozradostnil poměrně 
zaplněné ochozy blanenského zimá-
ku. „Kluci to dobře uhráli v rohu, 
Šmahy (Jiří Šmahel, pozn. red.) mi 
to poslal a já už jen trefoval branku. 
Navíc dobře zaclonil Hynek a tím se 
to zúročilo,“ popisoval rozhodující 
moment zápasu Hanzlík.

Blansko – Hodonín 5:3
V zápase s Hodonínem byl favorit 

jasný. Hodonín přijížděl do Blanska 
jako čtvrtý tým tabulky, což Dynami-
ters, jak se později ukázalo, evident-
ně vyhovovalo. Tým z pohraničního 
města šel na blanenském zimním sta-
dionu rychle do vedení a 150 diváků 
mohlo sledovat, jak se s tím domácí 
celek vypořádá. 

 Kryštof Severa (blansko.cz)

nácté místo z kvalifikace, a mohli se 
tak radovat z postupu do finále MČR 
družstev. 

Šestnáct nejlepších českých a mo-
ravských družstev se utká ve finálo-
vých bojích v moderní plavecké aréně 

v Pardubicích. A k této šestnáctce se 
letos premiérově přidá i blanenská se-
stava.  Text a foto Věra Vencelová
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Boskovičtí hokejisté vstoupili do 
play-off úspěšně, zdolali Kroměříž

BOSKOVICE� –� Čtvrtfinále� Kra-
jské�ligy�Jižní�Moravy�a�Zlína�zvládli�
boskovičtí�hokejisté�na�jedničku.�HK�
Kroměříž�zdolali�ve�dvou�zápasech�a�
v� semifinále� narazí� na� Uherský� Os-
troh.

Čtvrtfinále – 1. zápas
SKMB Boskovice – HK Kroměříž 

5:4 po prodloužení (2:1, 2:2, 0:1, 1:0)
V� prvním� čtvrtfinálovém� utkání�

Krajské� ligy� Jižní� Moravy� a� Zlí-
na� jsme� na� boskovickém� stadionu�
přivítali� celek� HK� Kroměříž.� Až�
na� obránce� Martina� Dufka,� který�
si� odpykával� jednozápasový� disci-
plinární�trest,�jsme�nastoupili�v�kom-
pletním� složení.� Od� první� minuty�
byla�vidět�velmi�kvalitní�hra�na�obou�
stranách,�náš�tým�však�působil�přece�
jen� o� něco� nervóznějším� dojmem.�
Hosté� přijeli� na� led� druhého� celku�
tabulky� jako� mužstvo,� které� nemá�
co� ztratit,� hráli� uvolněně� a� brzy� se�
také� dostali� do� vedení,� ve� 3.�minutě�
otevřel� skóre� Vaněk.� Naši� hráči� se�
však� postupně� dostali� do� tempa� a�
během� necelých� dvou� minut� otoči-
li� skóre� ve� svůj� prospěch,� nejprve� v�
čase�8:21�prostřelil�Svobodu�z�vrcho-
lu�kruhů�Filip�Krejčiřík�a�o�118�vteřin�
později� ho� podruhé� překonal� před�
brankou�nikým�nekrytý�Martin�Špok.
I�v�druhém�dějství�jsme�viděli�vel-

mi�vyrovnanou�hru�a�i�na�jejím�konci�
jsme�do�šaten�odcházeli�s�jednobran-
kovým�vedením.�Velmi�dobře�bruslící�
mladý� celek� Kroměříže� nejdříve� ry-
chle� vyrovnal,� v� čase� 21:52� vyřešil�
situaci�3�proti�1�tvrdou�střelou�Osina�
a� v� čase� 26:52�dokonce�poslal� hosty�
po�využité�přesilovce�do�vedení�svou�
druhou� brankou� Vaněk.� I� my� jsme�
však� v� této� části� dvakrát� skórovali,�
na� vedoucí� branku� Kroměříže� velmi�
rychle� odpověděl� ve� 29.� minutě� po�
pěkné� kombinaci� celého� útoku� Jan�

Hasoň.�V�čase�32:23�pak�opět�překlo-
pil�skóre�na�naši�stranu�před�brankou�
nikým�nehlídaný�Karel�Benýšek,�4:3.
Ve�třetí�třetině�už�moc�brankových�

příležitostí�k�vidění�nebylo,�i�když�se�
stále� hrálo� ve� vysokém� tempu.� Naši�
hráči� se� však� v� 50.� minutě� dopus-
tili� jedné� větší� chyby,� při� špatném�
přebírání� se� zcela� sám� před� Jaro-
slavem�Chvátalem�objevil�Osina,�jeho�
střelu� sice� ještě� dokázal� náš� brankář�
vyrazit,� na� dorážku� Kristka� však� už�
nestačil�a�utkání�tak�dospělo�do�naše-
ho�prvního�letošního�prodloužení.
Prodloužení� je� ale� naše� parád-

ní� disciplína,� od� doby,� co� se� v� Kra-

jském�přeboru�zavedlo,�jsme�prohráli�
pouze�v�tom�prvním�v�Uničově,�poté�
jsme� dokázali� 16×� v� řadě� zvítězit.�
Sedmnáctou�výhru�jsme�přidali�včera,�
po�kroměřížském�vyloučení�v�závěru�
základní� části� jsme� si� ještě� více� jak�
minutovou�výhodu�přenesli�do�prod-
loužení.� Hru� 4� proti� 3� jsme� zvládli�
skvěle�a�po�27�vteřinách�jsme�se�díky�
dorážce�Ondřeje�Stehlíka�mohli�rado-
vat�z�vedení�1:0�na�zápasy.

Čtvrtfinále – 2. zápas 
HK Kroměříž – SKMB Boskovice 

5:8 (2:3, 2:1, 1:4)
K� odvetnému� čtvrtfinálovému� ut-

kání�Krajské�ligy�Jižní�Moravy�a�Zlína�
jsme�na�kroměřížský�led�odjížděli�bez�
útočníka� Romana� Skácela,� kterého�
skolila� viróza,� několik� dalších� hráčů�
se�kvůli�stejnému�problému�nezúčast-
nilo� ani� předzápasového� tréninku� a�
někteří,� jako� třeba� Lukáš� Hnilička�
nebo� Ondřej� Stehlík,� v� tomto� stavu�
nastoupili� i� do� zápasu.�Z�pracovních�
důvodů� nenastoupili� ani� obránce�
Patrik� Štancl� a� útočník� David� Še-
bek.�Naopak�po�disciplinárním�trestu�
se� do� sestavy� vrátil�Martin�Dufek,� z�
druholigových� Moravských� Budě-
jovic� byl� povolán� obránce� Zdeněk�
Brabec� a� poprvé� od� 8.� kola� se� do�
hry�zapojil� i�útočník�Pavel�Tomaník.�
I� přes� změny� v� sestavě� a� zdravotní�
problémy� jsme� byli� po� většinu� ut-
kání� lepším� celkem� a� zaslouženě�

jsme� zvítězili.� Vstup� do� zápasu� se�
nám� sice� moc� nevydařil,� neboť� už�
po� 52� vteřinách� jsme� prohrávali,� a�
navíc�jsme�také�přežili�trestné�střílení�
domácích.� Nakonec� jsme� však� po�
první� třetině� díky� brankám� Martina�
Špoka,� Čestmíra� Sekaniny� a� Luboše�
Bednáře� vedli� 3:2.� Druhá� třetina� se�
nám� vůbec� nevydařila,� nejenže� jsme�
ji� prohráli� 2:1,� ale� především� jsme�
zcela� selhali� v� disciplíně.� V� čase�
20:12�sice�rychle�zvýšil�na�dvoubran-
kový� rozdíl� Ondřej� Stehlík,� bohužel�
poté� jsme� si�mezi� 23.� a� 29.�minutou�
připsali� 7� dvouminutových� trestů,� i�
když� některé� fauly� byly� posouzeny�
velmi� přísně.� Z� tohoto� důvodu� jsme�
odehráli�6�minut�v�oslabení�3�proti�5,�
naštěstí� jsme� inkasovali� pouze� jed-
nu� branku.� Před� třetí� částí� proběhla�
v� šatně� velká� bouře,� museli� jsme� si�
uvědomit,� že� s� takovým� množstvím�
vyloučení�není�možné�myslet�v�zápa-
sech�playoff�na�úspěch.�I�díky�tomu�se�
náš�celek�v�poslední�třetině�zklidnil�a�
zcela�ji�ovládl�poměrem�4:1.�Na�naší�
straně�byli�úspěšnými�střelci�Zdeněk�
Brabec,�Aleš�Pelikán,�Luboš�Bednář�a�
do�prázdné�branky�při�domácí�power-
play�Jan�Hasoň.
Čtvrtfinále� jsme� tedy� zvládli�

výsledkem� 2:0� na� zápasy� a� ve� stře-
du� nás� tak� na� domácím� ledě� čeká�
třetí�celek�po�základní�části,�mužstvo�
Hokej�Uherský�Ostroh.

 www.skmb.cz, foto Petr Nečas

Blanenská nemocnice vydala výzvu 
kvůli koronaviru

BLANSKO� -� Výzvu� pro� ty,� kteří�
se�obávají,�že�by�mohli�být�nakaženi�
koronavirem,�dnes�vydala�Nemocnice�
Blansko.� Odborníci� doporučují,� aby�
pacienti,� kteří� se� pohybovali� v� na-
kažené� oblasti� a� mají� podezření� na�
možnou� nákazu,� zůstali� doma� a� o�
lékařskou�konzultaci�si�požádali�tele-
fonicky.� Žádná� speciální� opatření�
v� souvislosti� s� možnou� nákazou� ale�
zatím�v�Blansku�přijata�nebyla.
Blanenská� nemocnice� prosí� pa-

cienty,� kteří�mají� s� ohledem� na� svůj�
zdravotní� stav� a� to,� že� pobývali�
v� destinaci� s� výskytem� koronaviru�
podezření� na� toto� onemocnění,� aby�
zvážili,� zda� se� ihned�vypravit� do� or-

dinací� a� zdravotnických� zařízení.�
Lékaři� doporučují,� aby� lidé� spíše�
zůstali� doma� a� o� posouzení� svého�
stavu�požádali�lékaře�telefonicky.
„V� souladu� s� doporučeními�

Světové� zdravotnické� organizace�
a� Ministerstva� zdravotnictví� ČR� by�
lidé� měli� zůstat� doma,� telefonicky�
kontaktovat�svého�praktického�lékaře�
nebo� krajskou� hygienickou� stanici,�
případně� při� závažných� zdravotních�
potížích� volat� rychlou� lékařskou� po-
moc�na� čísle� 155,“�popsala� ředitelka�
Nemocnice�Blansko�Vladimíra�Dani-
helková�s�tím,�že�všichni�nemocní�by�
měli� dodržovat� základní� hygienická�
pravidla�pro�ochranu�ostatních�osob.

Pokud� nemocní� mají� příznaky�
chřipkového� onemocnění� a� cestovali�
do�nakažené�oblasti,�mají� zdravotníci�
nastavený� systém� rychlého� převozu�
pacienta�na�specializované�pracoviště.�
V�ostatních�případech�se�vše�posuzuje�
individuálně,�případně�se�nasazuje�léč-
ba�jako�při�klasické�chřipce.
Situaci� už� řešila� bezpečností� rada�

Jihomoravského� kraje,� zejména�
kvůli� přímému� leteckému� spojení�
Brna� s� italským� Bergamem.� „Mimo�
běžných� opatření,� která� už� jsou� na�
letišti�nastavena,� jsme�se�dohodli,�že�
při� přistání� letadla� z� Bergama� bude�
na�místě�přítomný� také� lékař,“�uvedl�
náměstek� hejtmana� Roman� Hanák.�

Lékař� bude� nabízet� cestujícím,� kteří�
by� se� cítili� nachlazeni� nebo� měli�
teplotu,�pomoc�a�konzultaci.�V�poho-
tovosti�bude�také�tým�záchranné�služ-
by,� který� případné� nakažené� cestu-
jící� odveze� do� některé� z� krajských�
nemocnic.
V� Blansku� zatím� žádná� speciální�

opatření� neprobíhají.� „Situaci� sledu-
jeme,� jsme� ve� spojení� s� lékaři,� epi-
demiology� i� bezpečností� radou� Jiho-
moravského�kraje.�V�České�republice�
ale� zatím� není� žádný� prokazatelně�
nakažený� pacient� a� panika� není� na�
místě,“� podotkl� starosta� Blanska� Jiří�
Crha.�� Pavla Komárková 

 www.blansko.cz

Policisté identifikovali 
nalezené lidské 
kosterní ostatky

BLANSKO, HABRŮVKA� -� V� listopadu�
loňského�roku�na�odlehlém�místě�v�lese�v�katastrál-
ní� oblasti� Habrůvka� v� místě� zvaném� Pod�Vápen-
icí,� nalezl� náhodný� muž� lidské� kosterní� ostat-
ky.� Na� základě� zkoumání� a� znaleckého� posudku�
�kriminalisté� potvrdili,� že� ostatky� patřily� muži� z�
Blanenska,�který�byl�od�loňského�roku�pohřešován.�
Soudní�pitvou�nebylo�zjištěno�násilné�zavinění�sm-
rtí�jinou�osobou.
„Děkujeme� všem,� kteří� se� na� výzvu� o� pomoc�

přihlásili,� poskytli� k� případu� jakékoliv� informace�
a� tím�pomohli�objasnit�určité�skutečnosti,“�uvedla�
blanenská�policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.

Hledají řidiče nebo 
svědky dopravní 
nehody

BLANSKO� -� Policie� hledá� svědky�dopravní� ne-
hody,�ke�které�došlo�v�noci�na�pondělí�24.�února�v�
čase�od�20:00�hodin�předchozího�dne�do�05:30�ho-
din.�Událost�se�stala�v�Blansku�v�Sušilově�ulici.�

Dosud� nezjištěný� řidič� poškodil� zaparko-
vané� vozidlo� VW� GOLF.� Neznámý� šofér� chtěl�
�pravděpodobně�v�dobré�víře�vyřešit�dopravní�nehodu�
s�poškozeným�po�vlastní�linii�a�zanechal�za�stěračem�
poškozeného� vozidla� vzkaz� s� telefonním� číslem,�
které�však�není�aktivní.�

„Policie� žádá� tohoto� řidiče� nebo� případné� svěd-
ky� dopravní� nehody,� aby� se� přihlásili� na� tel.� čísle�
602�195�569�nebo�974�631�255.�Děkujeme,“�uvedla�
policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.�

 Foto Policie ČR

Alkohol a drogy 
neustále ovládají 
některé řidiče

OKRES BLANSKO� -� Bohužel� ani� uplynulý�
víkend�se�neobešel�bez�řidičů,�kteří�nejen�za�volant�
usedli� pod� vlivem� alkoholu� či� jiných� omamných�
látek.
V� pátek� 21.� února� policisté�mimo� šoférů� za� vo-

lantem�zkontrolovali�také�dvaapadesátiletého�muže,�
který� jel� na� jízdním� kole� v�Kunštátě.� Cyklistovi� v�
krvi�kolovalo�přes�1,5�promile�alkoholu.
Další� hříšník� byl� kontrolován� také� v� Kunštátě.�

Jednalo�se�o�čtyřicetiletého�šoféra�nákladního�vozid-
la.�Tento�nadýchal�téměř�půl�promile�alkoholu.
Téhož� dne� v� podvečerních� hodinách� projíždě-

la� křižovatkou�K.�H.�Máchy� a�Boženy�Němcové�v�
Blansku� osmnáctiletá� řidička.� Tato� nedala� před-

nost� v� jízdě� vozidlu� městské� policie.� Ke� střetu�
naštěstí�díky�pohotové�reakci�strážníků�nedošlo.�Po�
zastavení� a� následné� kontrole� ve� spolupráci� s� do-
pravními��policisty�bylo�zjištěno,�že�slečna�nevlastní�
řidičského�oprávnění,�a�navíc�je�pod�vlivem�návyko-
vé�látky�Cannabis.
V�sobotu�v�odpoledních�hodinách�v�ulici�Pražská�

v� Blansku� ukončili� dopravní� policisté� nebezpečně�
rychlou� jízdu� řidiče�automobilu�VW�Touareg.�Sed-
madvacetiletý� muž� nejenže� překročil� povolenou�
maximální�rychlost�jízdy�v�obci�více�než�o�polovinu,�
ale�k�tomu�nadýchal�téměř�půl�promile�alkoholu.
V�neděli�23.�února�kolem�páté�hodiny�ranní�šetři-

li� policisté� dopravní� nehodu�na� silnici� č.� II/3777�v�
katastru� obce� Rájec-Jestřebí.� O� vzniklou� nehodu�
se�zajímal�také�bratr�zúčastněné�osoby�střetu,�který�
na�místo�následně�dojel�osobním�vozem�Škoda�Fe-
licia.� Jelikož� jevil� známky�podnapilosti,�provedli�u�
něj�policisté�orientační�vyšetření�ke�zjištění�přítom-
nosti� alkoholu�v�dechu.�Čtyřiadvacetiletý� šofér�na-
dýchal� přes� dvě� promile� alkoholu� v� dechu.� Navíc�
pod�vlivem�alkoholu�neřídil�poprvé,�v�loňském�roce�
2019� měl� vysloven� Okresním� soudem� v� Blansku�
zákaz�řízení�motorových�vozidel.
Téhož�dne�v�dopoledních�hodinách�proběhla� sil-

niční�kontrola�v�obci�Sloup�a�v�Černé�Hoře.�Během�
obou�prováděných�kontrol�nadýchali�řidiči�téměř�dvě�
promile�alkoholu�v�dechu.��První�řidič�navíc�nepřed-
ložil�řidičské�oprávnění�ani�doklady�k�vozidlu.
Poslední� řidič�pod�vlivem�alkoholu�byl�policejní�

hlídkou�kontrolován�v�neděli�v�nočních�hodinách�v�
obci�Svitávka.�U�dvaašedesátiletého�muže�přístroj�na�
měření�alkoholu�ukázal�téměř�jednu�promile�alkoho-
lu�v�jeho�dechu.
Všem� nezodpovědným� řidičům� za� volantem�

�policisté�zakázali�další�jízdu�a�většině�z�nich�zadrželi�
řidičské�oprávnění.
Za� řízení� motorových� a� nemotorových� vozidel�

(mezi�které�patří� také�jízdní�kolo,�nebo�kůň�s� jezd-
cem)� po� pozemních� komunikacích� pod� vlivem� al-
koholu,� podle� stupně� ovlivnění� alkoholem� a� podle�
závažnosti�možných�či�skutečných�následků�řidičům�
hrozí�citelné�postihy.�Sankce�peněžité,�které�se�po-
hybují� v� řádech� desítek� tisíc� korun� i� vyšších,� ale�
také�zákaz�řízení�od�několika�měsíců�až�po�několik�
let�nebo�dokonce�i� trest�odnětí�svobody,�opět�až�na�
několik�let.�� Zpracoval Radim Hruška
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ŘÁDKOVÁ INZERCE
• Prodám sadbové brambory RAFAELA 1200 Kč/q.   Tel.: 602 783 013
• Prodám sbírku autíček i po částech.  Tel.: 516 436 037
• Koupím do soukromé sbírky starou hudební skříň s vestavěnou televizí, 

nebo kotoučovým magnetofonem, nebo ústřednu z místního rozhlasu Tesla. 
Možno i nekompletní a nefunkční. Děkuji předem za nabídky. 

Tel.: 732 937 660

Soukromá řádková inzerce 
je ZDARMA.

Znění inzerátu a počet opakování posílejte 

na e-mail 

radim@bbnsro.info.

 OLOMUČANY OLOMUČANY

 PETROVICE PETROVICE  SVĚTLÁ SVĚTLÁ

 SVITÁVKA SVITÁVKA  SUCHÝ SUCHÝ

8. 3. 
2020 

Zámecký skleník 
BOSKOVICE

www.kulturaboskovice.czVstupné: 120 / 90 Kč

15.00 hod. 

ZAHÁJENÍ 
TURISTICKÉ 
SEZONY
V BOSKOVICÍCH

PUTOVÁNÍ PO STOPÁCH PÁNŮ Z BOSKOVIC

START: RADNICE BOSKOVICE 
od 6.00 do 7.00 registrace účastníků pěší 53 km
od 7.00 do 10.30 registrace ostatní pěší a cyklo
CÍL: HRAD BOSKOVICE

V rámci akce je zpřístupněna radniční věž a otevřeno Muzeum regionu Boskovicka včetně expozice Synagogy maior, 
Židovského obecního domu a Muzea historických zemědělských strojů. Vstupné do všech expozic muzea a hradu: zdarma. 
Občerstvení v areálu hradu. Více informací na www.boskovice.cz, www.regionboskovicko.cz. 

www.kctboskovice.cz, j.oldrich@centrum.cz 

START: RADNICE BOSKOVICE
od 10.30 do 11.30 registrace účastníků putování
(podrobná mapka trasy se sedmi stanovišti při registraci)

CÍL: HRAD BOSKOVICE

PĚŠÍ TRASY 10, 25 a 53 km
CYKLOTRASY 25 a 58 km

PĚŠÍ VYCHÁZKA
SE SEDMI ZASTAVENÍMI … 10 km
(odjezd autobusů na Suchý v 9.30 
z parkoviště u Zlaté růže)
TRASA: SUCHÝ–VELENOV–BOSKOVICE   
1 / Suchý – rybník
2 / Plavební kanál 
3 / Obecní úřad Velenov
4 / Arboretum Šmelcovna – Dva dvory
5 / Rozhledna Vodojem Doubravy
6 / Radniční věž Boskovice
7 / Hrad Boskovice  

KULTURNÍ PROGRAM NA HRADĚ BOSKOVICE
 

MENSDORFF-POUILLY
HOLDING

od 12.30 do 13.30 GONFANON ŠERMÍŘSKÉ  VYSTOUPENÍ 
ve 14.30  SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ TURISTICKÉ SEZONY 2020
od 13.30 do 16.30 HUDEBNÍ VYSTOUPENÍ SKUPIN TRNÍ, ŇUFÁCI A POUTNÍCI

ZAHÁJENÍ 
TURISTICKÉ 
SEZONY
V BOSKOVICÍCH

5. 4.
neděle
2020
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Novinky z Vyšší odborné školy 
a střední školy Boskovice

Blansko s druholigovým týmem 
nepropadlo, konkurenta porazilo

BOSKOVICE�-�Dne�3.�února�2020�
se� žák� EP4� Jan� Vlach� (jako� jediný�
postupující� z� naší� školy)� zúčastnil�
krajského� kola� olympiády� z� ekono-
miky,�které�se�konalo�na�Masarykově�
univerzitě�v�Brně.�
V� Jihomoravském� kraji� se� základ-

ních� kol� soutěže� zúčastnilo� 1� 854�
žáků,�do�krajského�kola�pak�postoupi-

lo� 118� žáků.� Účastníci� této� olym-
piády,� jež� je�určena�žákům�středních�
škol,� kteří� se� o� ekonomiku� zajímají�
nad� rámec� učiva� střední� školy,� byli�
velmi�pochváleni�za�to,�že�už�samotný�
postup�je�ohromným�úspěchem.
Výsledky� krajského� kola� budou�

známy�v�březnu,�do�celostátního�kola,�
které�se�bude�konat�v�červnu�v�Praze,�

postoupí� jen� dva� žáci.� Janovi� tedy�
budeme�držet�palce.
  Ing. Jitka Slámková

V�minulém� týdnu� proběhl� na� naší�
škole� tradiční� kurz� studené� kuchyně�
pod� vedením� Mistra� kuchaře� Vlad-
imíra� Picky.� Během� čtyř� dnů� kurzu�
si� žáci� vyzkoušeli� osmdesát� druhů�

výrobků.� Vše� vyvrcholilo� rautem,�
který� byl� spolu� s� písemným� testem�
součástí�závěrečné�zkoušky.�Nakonec�
byl� účastníkům� předán� certifikát� o�
absolvování�kurzu.�

Ludmila Fialová,
mistr odborného výcviku

Vyšší odborná škola a střední 
škola Boskovice, p.o.

Zastupitelstvo Jihomoravského kraje schválilo 
nejvhodnější variantu silnice 43
REGION�-�Krajští�zastupitelé�na�svém�zasedání�

dne�27.�2.�2020�schválili�výběr�nejvhodnější�vari-
anty�řešení�v�Aktualizaci�č.�1�Zásad�územního�roz-
voje�Jihomoravského�kraje.�

„V� roce� 2019� jsme� v� zastupitelstvu� schválili�
Zprávu� o� uplatňování� Zásad� územního� rozvoje�
Jihomoravského� kraje.� Zpráva� obsahovala� 3� do-
poručené� varianty� silnice� 43� a� zpráva� byla� tzv.�

zadáním�pro�aktualizaci�Zásad�územního� rozvoje�
JMK,“�uvedla�senátorka�Vítková.
Ve� Zprávě� pro� uplatňování� ZÚR� JMK� byly�

navrženy�3�varianty:�varianta�I/1�„dálniční�D43“,�
varianta�I/2�„silniční�I/43“�a�varianta�I/3�„silniční�
I/43� +� jihozápadní� tangenta“.� Nejlepší� varianta�
byla� navržena� varianta� I/2� „silniční� I/43“.� Zas-
tupitelé� Jihomoravského� kraje� na� svém� jednání�
dne� 27.� 2.� 2020� navrženou� variantu� projednávali�
po� úvodním� představení� náměstka� Mgr.� Martina�
Malečka.
K�návrhům�se�také�vyjadřovala�jednotlivá�min-

isterstva� a� další� orgány.� Ve� výrokové� části� ZÚR�
jsou� uvedena� kompenzační� opatření� ve� smyslu�
protihlukových�opatření�–�takzvané�překrytí,�tunel�
či�tubus�při�průchodu�komunikace�v�Úseku�Bystr-
Kníničky�a�v�oblasti�MÚK�Troubsko.�
Zastupitelé� po� podrobné� diskuzi� odsouhlasili�

navrženou� variantu� I/2� „silniční� I/43“.� Varianta�
je�maximálně�ohleduplná,�v� rámci�průchodu�přes�
Bystrc�je�zadán�požadavek,�aby�byla�silnice�v�tun-
elu,� tubusu�nebo�překrytá.�Průjezd� touto�částí�by�
měl�být�tedy�chráněn.�
„Dále� zastupitelé� schválili� pořízení� Aktual-

izace�č.�2�ZÚR�Jihomoravského�kraje�zkráceným�
postupem.� Děkuji� náměstkovi� Mgr.� Martinovi�
Malečkovi�a�jeho�kolektivu�za�přípravu�materiálů,�
kterým� se� zase� přibližuje� realizace� silnice� 43,“�
uzavřela�senátorka�Jaromíra�Vítková.�
  Barbora Palánová

BLANSKO� -� Herní� soustředění�
v� Čeladné� si� fotbalisté� Blanska�
zpestřili� dvěma�duely.� S� druholigov-
ými� Vítkovicemi� vybojovali� cennou�
remízu,� přímého� rivala� o� postup� do�
druhé� ligy,� Frýdek-Místek,� porazili�
těsně�3:2.
V� rámci� zimní� pauzy� se� fotbalisté�

Blanska� vydali� do� Čeladné,� kde� se�
v�rámci�čtyřdenního�soustředění�utka-
li� nejprve� s� druholigovým� soupeřem�
–� MFK� Vítkovice� a� poté� s� přímým�
konkurentem�v�boji�o�postup�v�rámci�
MSFL�–�MFK�Frýdek-Místek.

Blansko – Vítkovice 2:2
Hned� první� den� čekala� fotbalisty�

z� brány�Moravského�krasu� těžká� zk-
ouška.� Druholigové� Vítkovice� bo-
jují� ve� Fortuna� Národní� lize� (FNL)�
o�záchranu�a�podobně�jako�v�případě�
Blanska� i�v� jejich�podání� jde�v�zimě�
o�přípravu�na�velice�těžkou�jarní�část�
soutěže.�
V� duelu� s� Blanskem� to� však�

nevypadalo,� že� hrají� dvou� celky�
z�rozdílné�soutěže.�Blansko�herně�ne-
propadlo,�a�dokonce�rychle�vedlo�2:0.�
Vedení� však� udržet� nedokázalo� a� po�
dvou� brankách� domácího� celku� se�
oba� týmy� rozešly� smírně� 2:2.� „Duel�
s� druholigovými� Vítkovicemi� nám�
dal� jasně� najevo,� že� s� druholigovým�
týmem� dokážeme� sehrát� vyrovnaný�
zápas� a� navíc� dokážeme� diktovat�
tempo� hry,“� těšilo� brankáře� Blanska�
Davida�Záleského.�

Blansko – Frýdek-Místek 3:2
Druhý� duel� odehráli� Blanenští�

o� den� později� proti� houževnatému�
Frýdku,�který�se�na�jaře�určitě�popere�
o� postupové� příčky� do� FNL,� a� bude�
tak� jedním� z� velkých� hráčů� o� čelo�
Moravskoslezské� fotbalové� ligy�
(MSFL).� Blansku� se� v� tomto� duelu�
nepodařil� vstup� do� zápasu� a� po� čt-
vrthodině�hry�už�ztrácelo�dvě�branky.�
To� však� nebyl� pro� svěřence� Zbyňka�
Zbořila�problém�a�díky�dvěma�gólům�
Přerovského� a� Urbančoka� dokázalo�
do�64.�minuty�srovnat.�Třešničkou�na�
dortu� byl�moment� z� 81.�minuty,� kdy�

se� prosadila� zimní� posila� –� Radek�
Klusák,�který�rozhodl�o�výhře�Blans-
ka�poměrem�3:2.�
Příprava� ve� znamení� posílení�

kondice�a�stmelení�kolektivu
Ve� zbývajících� dnech� si� hráči�

Blanska�užívali�perfektního�prostředí�
a�zdokonalovali�se�ve�svých�fyzických�
dovednostech.� „Soustředění� byli�
zaměřené�na�vylepšení�naší�kondice,�
protože� nás� na� jaře� nečekají� jed-
noduché� boje.� Nicméně� dokonale�
splnilo� i� funkci� stmelení� kolektivu,“�
řekl�o�soustředění�Záleský.
V� rámci� přípravy� tak� došlo� i� na�

odstranění� nedostatků,� které� Blans-
ko� před� jarní� částí� trápí.� Pracujeme�
na�věcech,�co�nás�trápí,�třeba�udržení�
koncentrace�v�závěru�utkání,“�dodává�
David�Záleský.�
Na� soustředění� tak� fotbalisté�

z� Blanska� navázali� na� poslední� duel�
před� jeho� začátkem,� kde� dokázali�
přehrát� rezervu� brněnské� Zbrojovky�
a� připsat� si� pátou� výhru� v� přípravě.�
Duel�se�Zbrojovkou�odehráli�svěřen-
ci� Zbyňka� Zbořila� na� umělé� trávě�
v� areálu� na�Sportovním�ostrově,� kde�
dokázali� ovládnout� první� půli� a� po�
dvou�brankách�zimní�posily�–�Harise�
Harby,� jedné� Štrombacha� a� jedné�
vlastní� vedli� 4:1.� „Chtěli� jsme� ten�
zápas�odehrát�zodpovědně,�jako�mis-
trovské� utkání,� Zbrojovka� ukázala�
svou�kvalitu�a�jsme�rádi,�že�jsme�úvod�
zápasu�zvládli,“�tvrdil�po�utkání�kouč�
Blanska�Zbořil.
Druhou� půli� však� fotbalisté�

z� Blanska� nezvládli� a� Zbrojovka�
v� závěrečných� minutách� dotahovala�
skóre.�„Druhá�část�hry�byla�z�naší�stra-
ny�skutečně�strašná.�Určitě�nechceme�
aby�to�takhle�vypadalo�i�nadále,“�kri-
tizoval� výkon� svých� svěřenců� trenér�
Zbořil.
Blansko�se�nakonec�nemuselo�stra-

chovat� o� výsledek� až� do� posledních�
minut,�neboť�se�ke�střele�dostal�Haris�
Harba�a�přesným�pokusem�zkomple-
toval� hattrick� a� rozhodl� o� konečném�
výsledku�5:3�pro�Blansko.
  Kryštof Severa, blansko.cz

Podlesí čeká regenerace. Teplé počasí umožnilo 
začít s opravami chodníků už nyní.
BLANSKO� -�Díky�mírné�zimě�le-

tos�mohly�plánované�opravy�chodníků�
začít� bez� ohledu� na� to,� že� kalendář�
hlásí� leden.�Stavební�práce�probíhají�
na� ulici� Salmova,� opravy� ale� začaly�
i� na� Podlesí,� které� by� se� po� vzoru�
velkých� sídlišť� také� mělo� dočkat�
postupné� regnerace.� Největším� pro-
jektem� připraveným� na� tento� rok� je�
úprava� chodníků� na� ulici� Seifertova,�
v� části� od� Sadové� až� po� Komerční�
banku.
Na� neutěšený� stav� chodníků� na�

sídlišti� Podlesí� upozornili� vedení�
města� na� začátku� roku� místní� oby-
vatelé.� Ačkoli� velké� opravy� Podlesí�
původně� v� plánu� nebyly,� alespoň�
první� část� rekonstrukce� zde� měs-
to� zahájilo� hned� v� lednu,� když� to�
počasí�dovolilo.�Jako�první�se�opravy�
dočkaly�cesty�v�okolí�bytového�domu�

Podlesí�č.�13�a�částečně�i�u�domů�č.�9�
a� 11,� kde� byl� stav� vyhodnocen� jako�
nejméně�vyhovující.
„O�nutnosti�opravit�chodníky�jsme�

se� u� nás� v� domě� bavili� už� nesčet-
někrát.� Na� chůzi� SJV� jsme� se� dom-
luvili,�že�zkusíme�kontaktovat�město.�
Náš�chodník�byl�zarostlý�a�zanesený�
zeminou,� že� bylo� těžké� ho� najít,� ja-
koby�neexistoval,� zejména�pro� starší�
lidi�byl�vyloženě�nebezpečný.�Chtěli�
jsme� také� vyřešit� pískoviště,� to� bylo�
už�naprosto�nevyhovující� a� spíš�hro-
zilo,�že�se�o�něj�někdo�zraní,�chodili�
do� něj� jenom� psi� a� kočky,� odstranit�
jsme� chtěli� sušáky,� ty� prý� sousedi�
používali� naposledy� když� se� stavěl�
dům� a� ještě� nebyly� hotové� balkóny.�
Zjistili� jsme,� že� na�městě� nemají� od�
nikoho� z� místních� ještě� žádný� pod-
nět,“�vysvětluje�Petra�Badalová.

Díky� volné� technice� a� mírné� zimě�
se� stavební� dělníci� mohli� do� oprav�
pustit� nečekaně� rychle.� Peníze� se� po-
dařilo�najít�v�prostředcích�určených�na�
vysprávku� chodníků� pro� letošní� rok.�
Chodníky� i�kontejnerové�stání�už� jsou�
téměř� předlážděné,� obruby� upravené,�
kovové� konstrukce� na� sušení� prádlo�
i� klepání� koberců� dělníci� odstranili.�
„Je� pravda,� že� všechna� velká� sídliště�
v�Blansku�už�prošla�nebo�procházejí�re-
vitalizací�a�na�Podlesí�zatím�komplex-
ní� opravy� neproběhly,� nové� je� tu� jen�
dětské� hřiště.� Sešli� jsme� se� přímo� na�
místě�a�potvrdili�si,�že�například�chod-
níky�i�některé�další�prvky�na�Podlesí�si�
obměnu�zaslouží.�Pokusili�jsme�se�pro-
to�obratem�najít�prostředky�a�domluvili�
jsme� se� na� postupné� opravě� chodníků�
i�v�dalších�částech�Podlesí,“�potvrzuje�
starosta�Blanska�Jiří�Crha.

Předláždění� se� dočkal� i� prostor�
mezi� borovicemi,� kde� byla� původní�
dlažba�značně�zdeformovaná�a�obru-
by�byly�rozpraskané�nebo�úplně�chy-
běly.�V�prostoru�vznikne�odpočinková�
plocha� s� lavičkami,� � polorozpadlé�
pískoviště� v� travnatém� pásu� nahradí�
po�dohodě�se�zdejšími�obyvateli�herní�
prvky�pro�děti.�
„V�předláždění�a�dalších�opravách�

bychom� rádi� pokračovali� v� závislo-
sti� na� finančních� prostředcích,� které�
budou� do� konce� tohoto� roku� k� dis-
pozici.� U� větších� oprav� nicméně�
počítáme� se� zařazením� do� � rozpočtu�
na� příští� rok,“� nastiňuje� budoucí�
možnosti� vedoucí� odboru� komunální�
údržby�Martin�Sklář� s� tím,�že�místní�
by� rádi,� aby� na� Podlesí� přibylo� také�
hřiště�pro�větší�děti�a�mládež.

  www.blansko.cz
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Hugo Mensdorff-Pouilly se stal 
čestným občanem města Boskovice

BOSKOVICE�-�Boskovičtí�zastu-
pitelé� schválili� na� svém� prosinco-
vém�zasedání� jmenování�pana�Hugo�
Mensdorf-Pouilly� čestným� občanem�
města�Boskovice.�
Na� osmém� jednání� Zastupitelstva�

města� Boskovice� v� úterý� 25.� února�
slavnostně� předal� starosta� města� Ja-
roslav� Dohnálek� čestnému� občanovi�
Hugo�Mensdorff-Pouilly�pamětní�list�
a�věcné�dary.�Hugo�Mensdorff-Pouil-
ly� poděkoval� za� udělení� čestného�
občanství�a�popřál,�ať�všichni�žijí�ve�
zdraví,�ve�slušnosti�a�v�dobrotě.
Hugo� hrabě�Mensdorff-Pouilly� se�

narodil� 24.� 10.� 1929� jako� páté� dítě�
rodičům� Alfonsu� Karlovi� hraběti�
Mensdorff-Pouilly� a� Marii� hraběn-
ce�rozené�Strachwitzové.�Narodil�se�
jako�poslední�dítě�přímo�na�zámku�v�
Boskovicích,� ostatní� tři�mladší� sou-
rozenci�se� již�narodili�v�porodnici�v�
Brně.
Studoval� gymnázium� v� Boskovi-

cích� a� v� Brně,� ale� odmaturovat� mu�
komunistický� režim�neumožnil.� Jeho�
třem� bratrům� se� podařilo� emigrovat,�

ale�jemu,�sestře�a�rodičům�již�ne.�Byl�
nasazený� u� Pomocných� technických�
praporů,�živil�se�jako�řidič�sanity,�myl�

auta�a�pracoval�v�automobilové�dílně.
Zažil�slávu�i�pády�spojené�s�nejed-

nou� změnou� režimu,� hrdým�Čechem�

a�Boskovákem�zůstal�po�celý�život.�I�
když�se�přestěhoval�a�založil�rodinu�v�
Praze,� za� rodiči,� kterým� bylo� po� za-
brání� jejich� majetku,� dovoleno� byd-
let� a� dožít� na� zámku� v� Boskovicích�
pravidelně� dojížděl.� Po� jejich� smrti,�
kdy�musel�vyklidit�místnosti�užívané�
rodiči,�požádal�o�možnost�dočasně�je�
uskladnit�na�zámku�a�tak�měl�možnost�
i�nadále�zámek�navštěvovat.
Po�listopadu�1989�působil� jako�vi-

cekonzul�čtyři� roky�v�Paříži,�poté�na�
pražském� velvyslanectví� Suverénní-
ho� řádu�maltézských� rytířů.�A�začát-
kem�devadesátých�let�spolu�se�svými�
sourozenci� požádali� o� navrácení� ro-
dového�majetku,�bývalého�Velkostat-
ku�Boskovice.�Po�restituci�bydlí�stří-
davě�v�Praze�a�v�Boskovicích,�kde�ak-
tivně�pracoval�v�muzejní�radě�Muzea�
Boskovicka,�kde�má�spoustu�přátel�a�
zúčastňuje� se� i� kulturního� života� ve�
městě.� Je� známý� svým� prohlášením:�
„Jsou� tři�místa� na� světě,� která�milu-
ji.� V� první� řadě� jsou� to� Boskovice,�
potom� Praha� a� tím� třetím�místem� je�
Paříž“.�� Text a foto Jaroslav Parma
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V Nemocnici 
Boskovice 
ocenili 
dlouholeté 
zaměstnankyně

BOSKOVICE� -� Vedení� boskovické� nemocnice�
ocenilo�dlouholeté�zaměstnankyně.�

Patří�mezi�ně�Marie�Geršlová�–�nastoupila�na�in-
terní�oddělení�01.07.1977.�Od�01.09.2015�doposud�
pracuje�na�rehabilitačním�oddělení.
Další� oceněnou� byla� Zdena� Boháčková� –� na-

stoupila� na� gynekologicko� porodnické� oddělení��
17.07.1972,� od� roku� 1980� nastoupila� na� funkci�
vrchní� sestry� gynekologicko-porodnického� oddě-
lení,�a�tuto�funkci�zastávala�až�do�odchodu�do�dů-
chodu�v�roce�2013.�Dále�pracuje�na�gynekologické�
ambulanci�nemocnice�na�DPČ.

Oceněna� byla� také� vedoucí� oddělení� styku� se�
zdravotními� pojišťovnami,� paní�Tichá.�Nastoupila�
na�interní�oddělení�03.07.1978�jako�administrativní�

pracovnice,�od�roku�2013�pracuje�jako�vedoucí�od-
dělení�styku�se�zdravotními�pojišťovnami.�� (red)

ČERSTVÉ ZPRÁVY DENNĚ NA 

zrcadlo.net

Setkání k ukončení výstavy Tomáš 
kardinál Špidlík „Z celého srdce“

BOSKOVICE�-�V�soboru�22.�úno-
ra� se� v� Boskovicích� uskutečnil� Du-
chovní� den.� Zájemci�mohli� navštívit�
památník� kardinála� Špidlíka,� kde�
promluvila� iniciátorka� vybudování�
památníku� senátorka� Ing.� Jaromíra�
Vítková,� autorka� MgA.� Magdaléna�
Roztočilová� a� prof.� Richard� Čemus.�
Program�následně�pokračoval�komen-
tovanou�prohlídkou�výstavy�v�Muzeu�
regionu�Boskovicka,�které�se�zúčast-
nili� její� autoři,� Ing.� arch.� Jiří�Šťasta,�
prof.�Dr.�Richard�Čemus�SJ�a�editorka�
Petronilla� Čemus.� Závěrečnou� částí�
programu� bylo� uvedení� knihy� pro-
fesora� Richarda� Čemuse� Život� není�
čas,� ale� setkání,� věnované� kardinálu�
Tomáši� Špidlíkovi.� Úryvky� z� knihy�
přečetly� senátorka� Jaromíra� Vítková�
a�paní�Jana�Craparo.�
„Duchovní�den�v�Boskovicích�pat-

řil�Tomáši�kardinálu�Špidlíkovi.�Jeho�
odkaz� a� myšlenky� jsou� nadčasové.�
Jsem� ráda,� že� zájem� veřejnosti� je�
velký� a� mohli� jsme� se� potkat� s� lid-
mi�nejen�z�Boskovicka,�ale� i�z�Brna,�
Babic,� Prahy,� Itálie� a� dalších� míst,“�
uvedla�senátorka�Vítková.
Uvedenou�knihu�Život�není�čas,�ale�

setkání� lze� zakoupit� v� knihkupectví�
Tomáše�Špidlíka�od�pátku�28.�2.�2020�
nebo�v�knižní�distribuci.
Výstavu� Tomáš� kardinál� Špidlík.�

„Z�celého�srdce“�(1919�–�2010)�od�5.�
prosince�2019�v�Boskovicích�navští-
vilo�800�návštěvníků.�Více�než�3000�
návštěvníků� si� výstavu� prohlédlo�
v�Praze,�kde�byla�vystavena�nejprve�v�
Senátu,�následně�v�kostele�sv.�Ignáce�
na�Karlově�náměstí�a�také�v�komunit-
ním� centru� u� kostela� sv.� Prokopa� ve�
Stodůlkách.�� Barbora Palánová

Paní Dana Huňátová v Boskovicích představila 
svou knihu Sametová diplomacie

BOSKOVICE� -� Ve� čtvrtek� 20.�
února�pořádalo�Muzeum�regionu�Bo-
skovicka� autorské� čtení� a� besedu� s�
Danou�Huňátovou,�která�zde�předsta-
vila� svoji� knihu� Sametová� diploma-
cie.�V�úvodu�přivítali�paní�Huňátovou�
ředitel�muzea�PhDr.�Roman�Malach,�
PhD.�a�starosta�města�Boskovice�Ing.�
Jaroslav�Dohnálek.�
Autorka� knihy� zavzpomínala� na�

svoji� práci� na�ministerstvu� zahraničí�
a�hovořila�o�tom,�jak�kniha�vznikala.�
V�knize�vzpomíná�na�prezidenta�Vác-
lava�Havla� a� Jiřího�Dienstbiera,� kte-
rý� tehdy�vedl�ministerstvo�zahraničí.�
Prostřednictvím�několika�úryvků�při-
blížila�autorka�první�roky�samostatné�
diplomacie� svobodného� Českoslo-
venska.�
Zmínila� cestu� Václava� Havla� do�

Spojených� států� v� roce� 1990,� jeho�
projev�v�Kongresu�Spojených�států,�a�

také� další� klíčové� i� běžné� okamžiky�
z�práce�v�diplomatických�službách.
Dana�Huňátová�je�nositelkou��rezortní�

medaile�Za�zásluhy�o�diplomacii�na�mi-
nisterstvu�zahraničí�pracovala�od� roku�
1989� do� roku� 2019.� Od� 11.� prosince�
1989� do� července� 1992� působila� jako�
ředitelka� kabinetu� ministra� zahranič-
ních�věcí�Jiřího�Dientsbiera.�
K� sepsání� knihy� využila� autorka�

své� zápisky� z� každodenní� činnosti�
úřadu,� které� doplnila� studiem� ar-
chivu.� Kniha� je� originálně� pojatým�
textem� o� prvních� krocích� nezávislé�
československé� diplomacie� doplně-
ná� zajímavými� fotografiemi.�Úvodní�
slovo�napsal�Jaroslav�Šedivý,�doslov�
Madeleine�Albrightová.
Knihu�lze�zakoupit�v�pokladně�Mu-

zea� regionu� Boskovicka,� Hradní� 1�
nebo�v�knižní�distribuci.�

 Dagmar Hamalová

Světový den ledvin v Nemocnici Blansko
BLANSKO� -�Mezinárodní� federa-

ce� nadací� pro� nemoci� ledvin� (Inter-
national�Federation�of�Kidney�Foun-
dations)� a�Mezinárodní� nefrologická�
společnost� (International� Society�
of� Nephrology)� vyhlásily� letos� opět�
Světový�den�ledvin.�Již�tradičně�tento�
den�připadá�na�druhý�čtvrtek�v�měsíci�
březnu� (tentokrát� 12.3.2020)� a� jeho�
cílem� je� zvýšit� informovanost� zdra-

votníků� a� laické� veřejnosti� o� nemo-
cech� ledvin,� významu� jejich� včasné�
diagnostiky�a�také�o�možnostech�léč-
by.�I�nefrologické�oddělení�Nemocni-
ce�Blansko� se�kampaně�Světový�den�
ledvin�letos�účastní,�a�to�již�jedenác-
tým�rokem!
Nechat� si� bezplatně� vyšetřit� funk-

ci� svých� ledvin� (vyšetřením� moči�
a� krve)� máte� možnost� i� Vy,� a� to� na�

nefrologickém� oddělení� Nemocnice�
Blansko�ve�čtvrtek�12.3.2020.
Pokud� se� pro� vyšetření� rozhodne-

te,�přijďte�nalačno�se�vzorkem�střed-
ního� proudu� ranní� moči� (popřípadě�
proveďte� odběr� na� místě).� Odběry�
(glykémie� nalačno,� kreatinin,� M+S,�
propočet� odhadu�GFR� dle�CKD�EPI�
se�zhodnocením�stadia�CKD)�budeme�
provádět�od�7.00�do�16.00�hodin.�

V�České� republice� je� odhadem�asi�
5� %� obyvatel� s� významně� sníženou�
filtrační� funkcí� ledvin.� Nemocní� se�
sníženou� funkcí� ledvin� mají� zvýše-
né� riziko� onemocnění� srdce� a� cév� a�
jsou� také� ohroženi� vývojem� selhání�
ledvin,�které�vyžaduje�náhradu�jejich�
funkce�dialýzou�či�transplantací.

 Kateřina Ostrá, 
 tisková mluvčí nemocnice
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Hugo Mensdorff-Pouilly se stal 
čestným občanem města Boskovice

BOSKOVICE�-�Boskovičtí�zastu-
pitelé� schválili� na� svém� prosinco-
vém�zasedání� jmenování�pana�Hugo�
Mensdorf-Pouilly� čestným� občanem�
města�Boskovice.�
Na� osmém� jednání� Zastupitelstva�

města� Boskovice� v� úterý� 25.� února�
slavnostně� předal� starosta� města� Ja-
roslav� Dohnálek� čestnému� občanovi�
Hugo�Mensdorff-Pouilly�pamětní�list�
a�věcné�dary.�Hugo�Mensdorff-Pouil-
ly� poděkoval� za� udělení� čestného�
občanství�a�popřál,�ať�všichni�žijí�ve�
zdraví,�ve�slušnosti�a�v�dobrotě.
Hugo� hrabě�Mensdorff-Pouilly� se�

narodil� 24.� 10.� 1929� jako� páté� dítě�
rodičům� Alfonsu� Karlovi� hraběti�
Mensdorff-Pouilly� a� Marii� hraběn-
ce�rozené�Strachwitzové.�Narodil�se�
jako�poslední�dítě�přímo�na�zámku�v�
Boskovicích,� ostatní� tři�mladší� sou-
rozenci�se� již�narodili�v�porodnici�v�
Brně.
Studoval� gymnázium� v� Boskovi-

cích� a� v� Brně,� ale� odmaturovat� mu�
komunistický� režim�neumožnil.� Jeho�
třem� bratrům� se� podařilo� emigrovat,�

ale�jemu,�sestře�a�rodičům�již�ne.�Byl�
nasazený� u� Pomocných� technických�
praporů,�živil�se�jako�řidič�sanity,�myl�

auta�a�pracoval�v�automobilové�dílně.
Zažil�slávu�i�pády�spojené�s�nejed-

nou� změnou� režimu,� hrdým�Čechem�

a�Boskovákem�zůstal�po�celý�život.�I�
když�se�přestěhoval�a�založil�rodinu�v�
Praze,� za� rodiči,� kterým� bylo� po� za-
brání� jejich� majetku,� dovoleno� byd-
let� a� dožít� na� zámku� v� Boskovicích�
pravidelně� dojížděl.� Po� jejich� smrti,�
kdy�musel�vyklidit�místnosti�užívané�
rodiči,�požádal�o�možnost�dočasně�je�
uskladnit�na�zámku�a�tak�měl�možnost�
i�nadále�zámek�navštěvovat.
Po�listopadu�1989�působil� jako�vi-

cekonzul�čtyři� roky�v�Paříži,�poté�na�
pražském� velvyslanectví� Suverénní-
ho� řádu�maltézských� rytířů.�A�začát-
kem�devadesátých�let�spolu�se�svými�
sourozenci� požádali� o� navrácení� ro-
dového�majetku,�bývalého�Velkostat-
ku�Boskovice.�Po�restituci�bydlí�stří-
davě�v�Praze�a�v�Boskovicích,�kde�ak-
tivně�pracoval�v�muzejní�radě�Muzea�
Boskovicka,�kde�má�spoustu�přátel�a�
zúčastňuje� se� i� kulturního� života� ve�
městě.� Je� známý� svým� prohlášením:�
„Jsou� tři�místa� na� světě,� která�milu-
ji.� V� první� řadě� jsou� to� Boskovice,�
potom� Praha� a� tím� třetím�místem� je�
Paříž“.�� Text a foto Jaroslav Parma
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V Nemocnici 
Boskovice 
ocenili 
dlouholeté 
zaměstnankyně

BOSKOVICE� -� Vedení� boskovické� nemocnice�
ocenilo�dlouholeté�zaměstnankyně.�

Patří�mezi�ně�Marie�Geršlová�–�nastoupila�na�in-
terní�oddělení�01.07.1977.�Od�01.09.2015�doposud�
pracuje�na�rehabilitačním�oddělení.
Další� oceněnou� byla� Zdena� Boháčková� –� na-

stoupila� na� gynekologicko� porodnické� oddělení��
17.07.1972,� od� roku� 1980� nastoupila� na� funkci�
vrchní� sestry� gynekologicko-porodnického� oddě-
lení,�a�tuto�funkci�zastávala�až�do�odchodu�do�dů-
chodu�v�roce�2013.�Dále�pracuje�na�gynekologické�
ambulanci�nemocnice�na�DPČ.

Oceněna� byla� také� vedoucí� oddělení� styku� se�
zdravotními� pojišťovnami,� paní�Tichá.�Nastoupila�
na�interní�oddělení�03.07.1978�jako�administrativní�

pracovnice,�od�roku�2013�pracuje�jako�vedoucí�od-
dělení�styku�se�zdravotními�pojišťovnami.�� (red)

ČERSTVÉ ZPRÁVY DENNĚ NA 

zrcadlo.net

Setkání k ukončení výstavy Tomáš 
kardinál Špidlík „Z celého srdce“

BOSKOVICE�-�V�soboru�22.�úno-
ra� se� v� Boskovicích� uskutečnil� Du-
chovní� den.� Zájemci�mohli� navštívit�
památník� kardinála� Špidlíka,� kde�
promluvila� iniciátorka� vybudování�
památníku� senátorka� Ing.� Jaromíra�
Vítková,� autorka� MgA.� Magdaléna�
Roztočilová� a� prof.� Richard� Čemus.�
Program�následně�pokračoval�komen-
tovanou�prohlídkou�výstavy�v�Muzeu�
regionu�Boskovicka,�které�se�zúčast-
nili� její� autoři,� Ing.� arch.� Jiří�Šťasta,�
prof.�Dr.�Richard�Čemus�SJ�a�editorka�
Petronilla� Čemus.� Závěrečnou� částí�
programu� bylo� uvedení� knihy� pro-
fesora� Richarda� Čemuse� Život� není�
čas,� ale� setkání,� věnované� kardinálu�
Tomáši� Špidlíkovi.� Úryvky� z� knihy�
přečetly� senátorka� Jaromíra� Vítková�
a�paní�Jana�Craparo.�
„Duchovní�den�v�Boskovicích�pat-

řil�Tomáši�kardinálu�Špidlíkovi.�Jeho�
odkaz� a� myšlenky� jsou� nadčasové.�
Jsem� ráda,� že� zájem� veřejnosti� je�
velký� a� mohli� jsme� se� potkat� s� lid-
mi�nejen�z�Boskovicka,�ale� i�z�Brna,�
Babic,� Prahy,� Itálie� a� dalších� míst,“�
uvedla�senátorka�Vítková.
Uvedenou�knihu�Život�není�čas,�ale�

setkání� lze� zakoupit� v� knihkupectví�
Tomáše�Špidlíka�od�pátku�28.�2.�2020�
nebo�v�knižní�distribuci.
Výstavu� Tomáš� kardinál� Špidlík.�

„Z�celého�srdce“�(1919�–�2010)�od�5.�
prosince�2019�v�Boskovicích�navští-
vilo�800�návštěvníků.�Více�než�3000�
návštěvníků� si� výstavu� prohlédlo�
v�Praze,�kde�byla�vystavena�nejprve�v�
Senátu,�následně�v�kostele�sv.�Ignáce�
na�Karlově�náměstí�a�také�v�komunit-
ním� centru� u� kostela� sv.� Prokopa� ve�
Stodůlkách.�� Barbora Palánová

Paní Dana Huňátová v Boskovicích představila 
svou knihu Sametová diplomacie

BOSKOVICE� -� Ve� čtvrtek� 20.�
února�pořádalo�Muzeum�regionu�Bo-
skovicka� autorské� čtení� a� besedu� s�
Danou�Huňátovou,�která�zde�předsta-
vila� svoji� knihu� Sametová� diploma-
cie.�V�úvodu�přivítali�paní�Huňátovou�
ředitel�muzea�PhDr.�Roman�Malach,�
PhD.�a�starosta�města�Boskovice�Ing.�
Jaroslav�Dohnálek.�
Autorka� knihy� zavzpomínala� na�

svoji� práci� na�ministerstvu� zahraničí�
a�hovořila�o�tom,�jak�kniha�vznikala.�
V�knize�vzpomíná�na�prezidenta�Vác-
lava�Havla� a� Jiřího�Dienstbiera,� kte-
rý� tehdy�vedl�ministerstvo�zahraničí.�
Prostřednictvím�několika�úryvků�při-
blížila�autorka�první�roky�samostatné�
diplomacie� svobodného� Českoslo-
venska.�
Zmínila� cestu� Václava� Havla� do�

Spojených� států� v� roce� 1990,� jeho�
projev�v�Kongresu�Spojených�států,�a�

také� další� klíčové� i� běžné� okamžiky�
z�práce�v�diplomatických�službách.
Dana�Huňátová�je�nositelkou��rezortní�

medaile�Za�zásluhy�o�diplomacii�na�mi-
nisterstvu�zahraničí�pracovala�od� roku�
1989� do� roku� 2019.� Od� 11.� prosince�
1989� do� července� 1992� působila� jako�
ředitelka� kabinetu� ministra� zahranič-
ních�věcí�Jiřího�Dientsbiera.�
K� sepsání� knihy� využila� autorka�

své� zápisky� z� každodenní� činnosti�
úřadu,� které� doplnila� studiem� ar-
chivu.� Kniha� je� originálně� pojatým�
textem� o� prvních� krocích� nezávislé�
československé� diplomacie� doplně-
ná� zajímavými� fotografiemi.�Úvodní�
slovo�napsal�Jaroslav�Šedivý,�doslov�
Madeleine�Albrightová.
Knihu�lze�zakoupit�v�pokladně�Mu-

zea� regionu� Boskovicka,� Hradní� 1�
nebo�v�knižní�distribuci.�

 Dagmar Hamalová

Světový den ledvin v Nemocnici Blansko
BLANSKO� -�Mezinárodní� federa-

ce� nadací� pro� nemoci� ledvin� (Inter-
national�Federation�of�Kidney�Foun-
dations)� a�Mezinárodní� nefrologická�
společnost� (International� Society�
of� Nephrology)� vyhlásily� letos� opět�
Světový�den�ledvin.�Již�tradičně�tento�
den�připadá�na�druhý�čtvrtek�v�měsíci�
březnu� (tentokrát� 12.3.2020)� a� jeho�
cílem� je� zvýšit� informovanost� zdra-

votníků� a� laické� veřejnosti� o� nemo-
cech� ledvin,� významu� jejich� včasné�
diagnostiky�a�také�o�možnostech�léč-
by.�I�nefrologické�oddělení�Nemocni-
ce�Blansko� se�kampaně�Světový�den�
ledvin�letos�účastní,�a�to�již�jedenác-
tým�rokem!
Nechat� si� bezplatně� vyšetřit� funk-

ci� svých� ledvin� (vyšetřením� moči�
a� krve)� máte� možnost� i� Vy,� a� to� na�

nefrologickém� oddělení� Nemocnice�
Blansko�ve�čtvrtek�12.3.2020.
Pokud� se� pro� vyšetření� rozhodne-

te,�přijďte�nalačno�se�vzorkem�střed-
ního� proudu� ranní� moči� (popřípadě�
proveďte� odběr� na� místě).� Odběry�
(glykémie� nalačno,� kreatinin,� M+S,�
propočet� odhadu�GFR� dle�CKD�EPI�
se�zhodnocením�stadia�CKD)�budeme�
provádět�od�7.00�do�16.00�hodin.�

V�České� republice� je� odhadem�asi�
5� %� obyvatel� s� významně� sníženou�
filtrační� funkcí� ledvin.� Nemocní� se�
sníženou� funkcí� ledvin� mají� zvýše-
né� riziko� onemocnění� srdce� a� cév� a�
jsou� také� ohroženi� vývojem� selhání�
ledvin,�které�vyžaduje�náhradu�jejich�
funkce�dialýzou�či�transplantací.

 Kateřina Ostrá, 
 tisková mluvčí nemocnice
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Novinky z Vyšší odborné školy 
a střední školy Boskovice

Blansko s druholigovým týmem 
nepropadlo, konkurenta porazilo

BOSKOVICE�-�Dne�3.�února�2020�
se� žák� EP4� Jan� Vlach� (jako� jediný�
postupující� z� naší� školy)� zúčastnil�
krajského� kola� olympiády� z� ekono-
miky,�které�se�konalo�na�Masarykově�
univerzitě�v�Brně.�
V� Jihomoravském� kraji� se� základ-

ních� kol� soutěže� zúčastnilo� 1� 854�
žáků,�do�krajského�kola�pak�postoupi-

lo� 118� žáků.� Účastníci� této� olym-
piády,� jež� je�určena�žákům�středních�
škol,� kteří� se� o� ekonomiku� zajímají�
nad� rámec� učiva� střední� školy,� byli�
velmi�pochváleni�za�to,�že�už�samotný�
postup�je�ohromným�úspěchem.
Výsledky� krajského� kola� budou�

známy�v�březnu,�do�celostátního�kola,�
které�se�bude�konat�v�červnu�v�Praze,�

postoupí� jen� dva� žáci.� Janovi� tedy�
budeme�držet�palce.
  Ing. Jitka Slámková

V�minulém� týdnu� proběhl� na� naší�
škole� tradiční� kurz� studené� kuchyně�
pod� vedením� Mistra� kuchaře� Vlad-
imíra� Picky.� Během� čtyř� dnů� kurzu�
si� žáci� vyzkoušeli� osmdesát� druhů�

výrobků.� Vše� vyvrcholilo� rautem,�
který� byl� spolu� s� písemným� testem�
součástí�závěrečné�zkoušky.�Nakonec�
byl� účastníkům� předán� certifikát� o�
absolvování�kurzu.�

Ludmila Fialová,
mistr odborného výcviku

Vyšší odborná škola a střední 
škola Boskovice, p.o.

Zastupitelstvo Jihomoravského kraje schválilo 
nejvhodnější variantu silnice 43
REGION�-�Krajští�zastupitelé�na�svém�zasedání�

dne�27.�2.�2020�schválili�výběr�nejvhodnější�vari-
anty�řešení�v�Aktualizaci�č.�1�Zásad�územního�roz-
voje�Jihomoravského�kraje.�

„V� roce� 2019� jsme� v� zastupitelstvu� schválili�
Zprávu� o� uplatňování� Zásad� územního� rozvoje�
Jihomoravského� kraje.� Zpráva� obsahovala� 3� do-
poručené� varianty� silnice� 43� a� zpráva� byla� tzv.�

zadáním�pro�aktualizaci�Zásad�územního� rozvoje�
JMK,“�uvedla�senátorka�Vítková.
Ve� Zprávě� pro� uplatňování� ZÚR� JMK� byly�

navrženy�3�varianty:�varianta�I/1�„dálniční�D43“,�
varianta�I/2�„silniční�I/43“�a�varianta�I/3�„silniční�
I/43� +� jihozápadní� tangenta“.� Nejlepší� varianta�
byla� navržena� varianta� I/2� „silniční� I/43“.� Zas-
tupitelé� Jihomoravského� kraje� na� svém� jednání�
dne� 27.� 2.� 2020� navrženou� variantu� projednávali�
po� úvodním� představení� náměstka� Mgr.� Martina�
Malečka.
K�návrhům�se�také�vyjadřovala�jednotlivá�min-

isterstva� a� další� orgány.� Ve� výrokové� části� ZÚR�
jsou� uvedena� kompenzační� opatření� ve� smyslu�
protihlukových�opatření�–�takzvané�překrytí,�tunel�
či�tubus�při�průchodu�komunikace�v�Úseku�Bystr-
Kníničky�a�v�oblasti�MÚK�Troubsko.�
Zastupitelé� po� podrobné� diskuzi� odsouhlasili�

navrženou� variantu� I/2� „silniční� I/43“.� Varianta�
je�maximálně�ohleduplná,�v� rámci�průchodu�přes�
Bystrc�je�zadán�požadavek,�aby�byla�silnice�v�tun-
elu,� tubusu�nebo�překrytá.�Průjezd� touto�částí�by�
měl�být�tedy�chráněn.�
„Dále� zastupitelé� schválili� pořízení� Aktual-

izace�č.�2�ZÚR�Jihomoravského�kraje�zkráceným�
postupem.� Děkuji� náměstkovi� Mgr.� Martinovi�
Malečkovi�a�jeho�kolektivu�za�přípravu�materiálů,�
kterým� se� zase� přibližuje� realizace� silnice� 43,“�
uzavřela�senátorka�Jaromíra�Vítková.�
  Barbora Palánová

BLANSKO� -� Herní� soustředění�
v� Čeladné� si� fotbalisté� Blanska�
zpestřili� dvěma�duely.� S� druholigov-
ými� Vítkovicemi� vybojovali� cennou�
remízu,� přímého� rivala� o� postup� do�
druhé� ligy,� Frýdek-Místek,� porazili�
těsně�3:2.
V� rámci� zimní� pauzy� se� fotbalisté�

Blanska� vydali� do� Čeladné,� kde� se�
v�rámci�čtyřdenního�soustředění�utka-
li� nejprve� s� druholigovým� soupeřem�
–� MFK� Vítkovice� a� poté� s� přímým�
konkurentem�v�boji�o�postup�v�rámci�
MSFL�–�MFK�Frýdek-Místek.

Blansko – Vítkovice 2:2
Hned� první� den� čekala� fotbalisty�

z� brány�Moravského�krasu� těžká� zk-
ouška.� Druholigové� Vítkovice� bo-
jují� ve� Fortuna� Národní� lize� (FNL)�
o�záchranu�a�podobně�jako�v�případě�
Blanska� i�v� jejich�podání� jde�v�zimě�
o�přípravu�na�velice�těžkou�jarní�část�
soutěže.�
V� duelu� s� Blanskem� to� však�

nevypadalo,� že� hrají� dvou� celky�
z�rozdílné�soutěže.�Blansko�herně�ne-
propadlo,�a�dokonce�rychle�vedlo�2:0.�
Vedení� však� udržet� nedokázalo� a� po�
dvou� brankách� domácího� celku� se�
oba� týmy� rozešly� smírně� 2:2.� „Duel�
s� druholigovými� Vítkovicemi� nám�
dal� jasně� najevo,� že� s� druholigovým�
týmem� dokážeme� sehrát� vyrovnaný�
zápas� a� navíc� dokážeme� diktovat�
tempo� hry,“� těšilo� brankáře� Blanska�
Davida�Záleského.�

Blansko – Frýdek-Místek 3:2
Druhý� duel� odehráli� Blanenští�

o� den� později� proti� houževnatému�
Frýdku,�který�se�na�jaře�určitě�popere�
o� postupové� příčky� do� FNL,� a� bude�
tak� jedním� z� velkých� hráčů� o� čelo�
Moravskoslezské� fotbalové� ligy�
(MSFL).� Blansku� se� v� tomto� duelu�
nepodařil� vstup� do� zápasu� a� po� čt-
vrthodině�hry�už�ztrácelo�dvě�branky.�
To� však� nebyl� pro� svěřence� Zbyňka�
Zbořila�problém�a�díky�dvěma�gólům�
Přerovského� a� Urbančoka� dokázalo�
do�64.�minuty�srovnat.�Třešničkou�na�
dortu� byl�moment� z� 81.�minuty,� kdy�

se� prosadila� zimní� posila� –� Radek�
Klusák,�který�rozhodl�o�výhře�Blans-
ka�poměrem�3:2.�
Příprava� ve� znamení� posílení�

kondice�a�stmelení�kolektivu
Ve� zbývajících� dnech� si� hráči�

Blanska�užívali�perfektního�prostředí�
a�zdokonalovali�se�ve�svých�fyzických�
dovednostech.� „Soustředění� byli�
zaměřené�na�vylepšení�naší�kondice,�
protože� nás� na� jaře� nečekají� jed-
noduché� boje.� Nicméně� dokonale�
splnilo� i� funkci� stmelení� kolektivu,“�
řekl�o�soustředění�Záleský.
V� rámci� přípravy� tak� došlo� i� na�

odstranění� nedostatků,� které� Blans-
ko� před� jarní� částí� trápí.� Pracujeme�
na�věcech,�co�nás�trápí,�třeba�udržení�
koncentrace�v�závěru�utkání,“�dodává�
David�Záleský.�
Na� soustředění� tak� fotbalisté�

z� Blanska� navázali� na� poslední� duel�
před� jeho� začátkem,� kde� dokázali�
přehrát� rezervu� brněnské� Zbrojovky�
a� připsat� si� pátou� výhru� v� přípravě.�
Duel�se�Zbrojovkou�odehráli�svěřen-
ci� Zbyňka� Zbořila� na� umělé� trávě�
v� areálu� na�Sportovním�ostrově,� kde�
dokázali� ovládnout� první� půli� a� po�
dvou�brankách�zimní�posily�–�Harise�
Harby,� jedné� Štrombacha� a� jedné�
vlastní� vedli� 4:1.� „Chtěli� jsme� ten�
zápas�odehrát�zodpovědně,�jako�mis-
trovské� utkání,� Zbrojovka� ukázala�
svou�kvalitu�a�jsme�rádi,�že�jsme�úvod�
zápasu�zvládli,“�tvrdil�po�utkání�kouč�
Blanska�Zbořil.
Druhou� půli� však� fotbalisté�

z� Blanska� nezvládli� a� Zbrojovka�
v� závěrečných� minutách� dotahovala�
skóre.�„Druhá�část�hry�byla�z�naší�stra-
ny�skutečně�strašná.�Určitě�nechceme�
aby�to�takhle�vypadalo�i�nadále,“�kri-
tizoval� výkon� svých� svěřenců� trenér�
Zbořil.
Blansko�se�nakonec�nemuselo�stra-

chovat� o� výsledek� až� do� posledních�
minut,�neboť�se�ke�střele�dostal�Haris�
Harba�a�přesným�pokusem�zkomple-
toval� hattrick� a� rozhodl� o� konečném�
výsledku�5:3�pro�Blansko.
  Kryštof Severa, blansko.cz

Podlesí čeká regenerace. Teplé počasí umožnilo 
začít s opravami chodníků už nyní.
BLANSKO� -�Díky�mírné�zimě�le-

tos�mohly�plánované�opravy�chodníků�
začít� bez� ohledu� na� to,� že� kalendář�
hlásí� leden.�Stavební�práce�probíhají�
na� ulici� Salmova,� opravy� ale� začaly�
i� na� Podlesí,� které� by� se� po� vzoru�
velkých� sídlišť� také� mělo� dočkat�
postupné� regnerace.� Největším� pro-
jektem� připraveným� na� tento� rok� je�
úprava� chodníků� na� ulici� Seifertova,�
v� části� od� Sadové� až� po� Komerční�
banku.
Na� neutěšený� stav� chodníků� na�

sídlišti� Podlesí� upozornili� vedení�
města� na� začátku� roku� místní� oby-
vatelé.� Ačkoli� velké� opravy� Podlesí�
původně� v� plánu� nebyly,� alespoň�
první� část� rekonstrukce� zde� měs-
to� zahájilo� hned� v� lednu,� když� to�
počasí�dovolilo.�Jako�první�se�opravy�
dočkaly�cesty�v�okolí�bytového�domu�

Podlesí�č.�13�a�částečně�i�u�domů�č.�9�
a� 11,� kde� byl� stav� vyhodnocen� jako�
nejméně�vyhovující.
„O�nutnosti�opravit�chodníky�jsme�

se� u� nás� v� domě� bavili� už� nesčet-
někrát.� Na� chůzi� SJV� jsme� se� dom-
luvili,�že�zkusíme�kontaktovat�město.�
Náš�chodník�byl�zarostlý�a�zanesený�
zeminou,� že� bylo� těžké� ho� najít,� ja-
koby�neexistoval,� zejména�pro� starší�
lidi�byl�vyloženě�nebezpečný.�Chtěli�
jsme� také� vyřešit� pískoviště,� to� bylo�
už�naprosto�nevyhovující� a� spíš�hro-
zilo,�že�se�o�něj�někdo�zraní,�chodili�
do� něj� jenom� psi� a� kočky,� odstranit�
jsme� chtěli� sušáky,� ty� prý� sousedi�
používali� naposledy� když� se� stavěl�
dům� a� ještě� nebyly� hotové� balkóny.�
Zjistili� jsme,� že� na�městě� nemají� od�
nikoho� z� místních� ještě� žádný� pod-
nět,“�vysvětluje�Petra�Badalová.

Díky� volné� technice� a� mírné� zimě�
se� stavební� dělníci� mohli� do� oprav�
pustit� nečekaně� rychle.� Peníze� se� po-
dařilo�najít�v�prostředcích�určených�na�
vysprávku� chodníků� pro� letošní� rok.�
Chodníky� i�kontejnerové�stání�už� jsou�
téměř� předlážděné,� obruby� upravené,�
kovové� konstrukce� na� sušení� prádlo�
i� klepání� koberců� dělníci� odstranili.�
„Je� pravda,� že� všechna� velká� sídliště�
v�Blansku�už�prošla�nebo�procházejí�re-
vitalizací�a�na�Podlesí�zatím�komplex-
ní� opravy� neproběhly,� nové� je� tu� jen�
dětské� hřiště.� Sešli� jsme� se� přímo� na�
místě�a�potvrdili�si,�že�například�chod-
níky�i�některé�další�prvky�na�Podlesí�si�
obměnu�zaslouží.�Pokusili�jsme�se�pro-
to�obratem�najít�prostředky�a�domluvili�
jsme� se� na� postupné� opravě� chodníků�
i�v�dalších�částech�Podlesí,“�potvrzuje�
starosta�Blanska�Jiří�Crha.

Předláždění� se� dočkal� i� prostor�
mezi� borovicemi,� kde� byla� původní�
dlažba�značně�zdeformovaná�a�obru-
by�byly�rozpraskané�nebo�úplně�chy-
běly.�V�prostoru�vznikne�odpočinková�
plocha� s� lavičkami,� � polorozpadlé�
pískoviště� v� travnatém� pásu� nahradí�
po�dohodě�se�zdejšími�obyvateli�herní�
prvky�pro�děti.�
„V�předláždění�a�dalších�opravách�

bychom� rádi� pokračovali� v� závislo-
sti� na� finančních� prostředcích,� které�
budou� do� konce� tohoto� roku� k� dis-
pozici.� U� větších� oprav� nicméně�
počítáme� se� zařazením� do� � rozpočtu�
na� příští� rok,“� nastiňuje� budoucí�
možnosti� vedoucí� odboru� komunální�
údržby�Martin�Sklář� s� tím,�že�místní�
by� rádi,� aby� na� Podlesí� přibylo� také�
hřiště�pro�větší�děti�a�mládež.

  www.blansko.cz



 úterý 3. března 2020INZERCEZrcadlo, strana 10  úterý 3. března 2020FOTOREPORTÁŽ - MASOPUST V REGIONUZrcadlo, strana 3

Zrcadlo Blanenska a Boskovicka, čtrnáctideník okresu Blansko. Vydavatel BBN s. r. o., Sokolská 13, 680 01 Boskovice, IČ: 277 12 770, evidenční číslo MK ČR E 17 259. 
Redakce: Radim Hruška (777 967 332, radim@bbnsro.info). Inzerce: 774 408 399, inzerce@zrcadlo.net. Adresa redakce: Sokolská 13, 680 01 Boskovice, e-mail: redakce@
zrcadlo.net. Tiskne: VLTAVA LABE MEDIA a.s. Tiskárna Novotisk Olomouc. Nevyžádané materiály se nevracejí. Za pravdivost údajů v inzerci odpovídá autor. Materiály 
označené jako PI jsou placenou inzercí. Dopisy čtenářů nevyjadřují stanovisko redakce. 

ŘÁDKOVÁ INZERCE
• Prodám sadbové brambory RAFAELA 1200 Kč/q.   Tel.: 602 783 013
• Prodám sbírku autíček i po částech.  Tel.: 516 436 037
• Koupím do soukromé sbírky starou hudební skříň s vestavěnou televizí, 

nebo kotoučovým magnetofonem, nebo ústřednu z místního rozhlasu Tesla. 
Možno i nekompletní a nefunkční. Děkuji předem za nabídky. 

Tel.: 732 937 660

Soukromá řádková inzerce 
je ZDARMA.

Znění inzerátu a počet opakování posílejte 

na e-mail 

radim@bbnsro.info.

 OLOMUČANY OLOMUČANY

 PETROVICE PETROVICE  SVĚTLÁ SVĚTLÁ

 SVITÁVKA SVITÁVKA  SUCHÝ SUCHÝ

8. 3. 
2020 

Zámecký skleník 
BOSKOVICE

www.kulturaboskovice.czVstupné: 120 / 90 Kč

15.00 hod. 

ZAHÁJENÍ 
TURISTICKÉ 
SEZONY
V BOSKOVICÍCH

PUTOVÁNÍ PO STOPÁCH PÁNŮ Z BOSKOVIC

START: RADNICE BOSKOVICE 
od 6.00 do 7.00 registrace účastníků pěší 53 km
od 7.00 do 10.30 registrace ostatní pěší a cyklo
CÍL: HRAD BOSKOVICE

V rámci akce je zpřístupněna radniční věž a otevřeno Muzeum regionu Boskovicka včetně expozice Synagogy maior, 
Židovského obecního domu a Muzea historických zemědělských strojů. Vstupné do všech expozic muzea a hradu: zdarma. 
Občerstvení v areálu hradu. Více informací na www.boskovice.cz, www.regionboskovicko.cz. 

www.kctboskovice.cz, j.oldrich@centrum.cz 

START: RADNICE BOSKOVICE
od 10.30 do 11.30 registrace účastníků putování
(podrobná mapka trasy se sedmi stanovišti při registraci)

CÍL: HRAD BOSKOVICE

PĚŠÍ TRASY 10, 25 a 53 km
CYKLOTRASY 25 a 58 km

PĚŠÍ VYCHÁZKA
SE SEDMI ZASTAVENÍMI … 10 km
(odjezd autobusů na Suchý v 9.30 
z parkoviště u Zlaté růže)
TRASA: SUCHÝ–VELENOV–BOSKOVICE   
1 / Suchý – rybník
2 / Plavební kanál 
3 / Obecní úřad Velenov
4 / Arboretum Šmelcovna – Dva dvory
5 / Rozhledna Vodojem Doubravy
6 / Radniční věž Boskovice
7 / Hrad Boskovice  

KULTURNÍ PROGRAM NA HRADĚ BOSKOVICE
 

MENSDORFF-POUILLY
HOLDING

od 12.30 do 13.30 GONFANON ŠERMÍŘSKÉ  VYSTOUPENÍ 
ve 14.30  SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ TURISTICKÉ SEZONY 2020
od 13.30 do 16.30 HUDEBNÍ VYSTOUPENÍ SKUPIN TRNÍ, ŇUFÁCI A POUTNÍCI

ZAHÁJENÍ 
TURISTICKÉ 
SEZONY
V BOSKOVICÍCH

5. 4.
neděle
2020
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Boskovičtí hokejisté vstoupili do 
play-off úspěšně, zdolali Kroměříž

BOSKOVICE� –� Čtvrtfinále� Kra-
jské�ligy�Jižní�Moravy�a�Zlína�zvládli�
boskovičtí�hokejisté�na�jedničku.�HK�
Kroměříž�zdolali�ve�dvou�zápasech�a�
v� semifinále� narazí� na� Uherský� Os-
troh.

Čtvrtfinále – 1. zápas
SKMB Boskovice – HK Kroměříž 

5:4 po prodloužení (2:1, 2:2, 0:1, 1:0)
V� prvním� čtvrtfinálovém� utkání�

Krajské� ligy� Jižní� Moravy� a� Zlí-
na� jsme� na� boskovickém� stadionu�
přivítali� celek� HK� Kroměříž.� Až�
na� obránce� Martina� Dufka,� který�
si� odpykával� jednozápasový� disci-
plinární�trest,�jsme�nastoupili�v�kom-
pletním� složení.� Od� první� minuty�
byla�vidět�velmi�kvalitní�hra�na�obou�
stranách,�náš�tým�však�působil�přece�
jen� o� něco� nervóznějším� dojmem.�
Hosté� přijeli� na� led� druhého� celku�
tabulky� jako� mužstvo,� které� nemá�
co� ztratit,� hráli� uvolněně� a� brzy� se�
také� dostali� do� vedení,� ve� 3.�minutě�
otevřel� skóre� Vaněk.� Naši� hráči� se�
však� postupně� dostali� do� tempa� a�
během� necelých� dvou� minut� otoči-
li� skóre� ve� svůj� prospěch,� nejprve� v�
čase�8:21�prostřelil�Svobodu�z�vrcho-
lu�kruhů�Filip�Krejčiřík�a�o�118�vteřin�
později� ho� podruhé� překonal� před�
brankou�nikým�nekrytý�Martin�Špok.
I�v�druhém�dějství�jsme�viděli�vel-

mi�vyrovnanou�hru�a�i�na�jejím�konci�
jsme�do�šaten�odcházeli�s�jednobran-
kovým�vedením.�Velmi�dobře�bruslící�
mladý� celek� Kroměříže� nejdříve� ry-
chle� vyrovnal,� v� čase� 21:52� vyřešil�
situaci�3�proti�1�tvrdou�střelou�Osina�
a� v� čase� 26:52�dokonce�poslal� hosty�
po�využité�přesilovce�do�vedení�svou�
druhou� brankou� Vaněk.� I� my� jsme�
však� v� této� části� dvakrát� skórovali,�
na� vedoucí� branku� Kroměříže� velmi�
rychle� odpověděl� ve� 29.� minutě� po�
pěkné� kombinaci� celého� útoku� Jan�

Hasoň.�V�čase�32:23�pak�opět�překlo-
pil�skóre�na�naši�stranu�před�brankou�
nikým�nehlídaný�Karel�Benýšek,�4:3.
Ve�třetí�třetině�už�moc�brankových�

příležitostí�k�vidění�nebylo,�i�když�se�
stále� hrálo� ve� vysokém� tempu.� Naši�
hráči� se� však� v� 50.� minutě� dopus-
tili� jedné� větší� chyby,� při� špatném�
přebírání� se� zcela� sám� před� Jaro-
slavem�Chvátalem�objevil�Osina,�jeho�
střelu� sice� ještě� dokázal� náš� brankář�
vyrazit,� na� dorážku� Kristka� však� už�
nestačil�a�utkání�tak�dospělo�do�naše-
ho�prvního�letošního�prodloužení.
Prodloužení� je� ale� naše� parád-

ní� disciplína,� od� doby,� co� se� v� Kra-

jském�přeboru�zavedlo,�jsme�prohráli�
pouze�v�tom�prvním�v�Uničově,�poté�
jsme� dokázali� 16×� v� řadě� zvítězit.�
Sedmnáctou�výhru�jsme�přidali�včera,�
po�kroměřížském�vyloučení�v�závěru�
základní� části� jsme� si� ještě� více� jak�
minutovou�výhodu�přenesli�do�prod-
loužení.� Hru� 4� proti� 3� jsme� zvládli�
skvěle�a�po�27�vteřinách�jsme�se�díky�
dorážce�Ondřeje�Stehlíka�mohli�rado-
vat�z�vedení�1:0�na�zápasy.

Čtvrtfinále – 2. zápas 
HK Kroměříž – SKMB Boskovice 

5:8 (2:3, 2:1, 1:4)
K� odvetnému� čtvrtfinálovému� ut-

kání�Krajské�ligy�Jižní�Moravy�a�Zlína�
jsme�na�kroměřížský�led�odjížděli�bez�
útočníka� Romana� Skácela,� kterého�
skolila� viróza,� několik� dalších� hráčů�
se�kvůli�stejnému�problému�nezúčast-
nilo� ani� předzápasového� tréninku� a�
někteří,� jako� třeba� Lukáš� Hnilička�
nebo� Ondřej� Stehlík,� v� tomto� stavu�
nastoupili� i� do� zápasu.�Z�pracovních�
důvodů� nenastoupili� ani� obránce�
Patrik� Štancl� a� útočník� David� Še-
bek.�Naopak�po�disciplinárním�trestu�
se� do� sestavy� vrátil�Martin�Dufek,� z�
druholigových� Moravských� Budě-
jovic� byl� povolán� obránce� Zdeněk�
Brabec� a� poprvé� od� 8.� kola� se� do�
hry�zapojil� i�útočník�Pavel�Tomaník.�
I� přes� změny� v� sestavě� a� zdravotní�
problémy� jsme� byli� po� většinu� ut-
kání� lepším� celkem� a� zaslouženě�

jsme� zvítězili.� Vstup� do� zápasu� se�
nám� sice� moc� nevydařil,� neboť� už�
po� 52� vteřinách� jsme� prohrávali,� a�
navíc�jsme�také�přežili�trestné�střílení�
domácích.� Nakonec� jsme� však� po�
první� třetině� díky� brankám� Martina�
Špoka,� Čestmíra� Sekaniny� a� Luboše�
Bednáře� vedli� 3:2.� Druhá� třetina� se�
nám� vůbec� nevydařila,� nejenže� jsme�
ji� prohráli� 2:1,� ale� především� jsme�
zcela� selhali� v� disciplíně.� V� čase�
20:12�sice�rychle�zvýšil�na�dvoubran-
kový� rozdíl� Ondřej� Stehlík,� bohužel�
poté� jsme� si�mezi� 23.� a� 29.�minutou�
připsali� 7� dvouminutových� trestů,� i�
když� některé� fauly� byly� posouzeny�
velmi� přísně.� Z� tohoto� důvodu� jsme�
odehráli�6�minut�v�oslabení�3�proti�5,�
naštěstí� jsme� inkasovali� pouze� jed-
nu� branku.� Před� třetí� částí� proběhla�
v� šatně� velká� bouře,� museli� jsme� si�
uvědomit,� že� s� takovým� množstvím�
vyloučení�není�možné�myslet�v�zápa-
sech�playoff�na�úspěch.�I�díky�tomu�se�
náš�celek�v�poslední�třetině�zklidnil�a�
zcela�ji�ovládl�poměrem�4:1.�Na�naší�
straně�byli�úspěšnými�střelci�Zdeněk�
Brabec,�Aleš�Pelikán,�Luboš�Bednář�a�
do�prázdné�branky�při�domácí�power-
play�Jan�Hasoň.
Čtvrtfinále� jsme� tedy� zvládli�

výsledkem� 2:0� na� zápasy� a� ve� stře-
du� nás� tak� na� domácím� ledě� čeká�
třetí�celek�po�základní�části,�mužstvo�
Hokej�Uherský�Ostroh.

 www.skmb.cz, foto Petr Nečas

Blanenská nemocnice vydala výzvu 
kvůli koronaviru

BLANSKO� -� Výzvu� pro� ty,� kteří�
se�obávají,�že�by�mohli�být�nakaženi�
koronavirem,�dnes�vydala�Nemocnice�
Blansko.� Odborníci� doporučují,� aby�
pacienti,� kteří� se� pohybovali� v� na-
kažené� oblasti� a� mají� podezření� na�
možnou� nákazu,� zůstali� doma� a� o�
lékařskou�konzultaci�si�požádali�tele-
fonicky.� Žádná� speciální� opatření�
v� souvislosti� s� možnou� nákazou� ale�
zatím�v�Blansku�přijata�nebyla.
Blanenská� nemocnice� prosí� pa-

cienty,� kteří�mají� s� ohledem� na� svůj�
zdravotní� stav� a� to,� že� pobývali�
v� destinaci� s� výskytem� koronaviru�
podezření� na� toto� onemocnění,� aby�
zvážili,� zda� se� ihned�vypravit� do� or-

dinací� a� zdravotnických� zařízení.�
Lékaři� doporučují,� aby� lidé� spíše�
zůstali� doma� a� o� posouzení� svého�
stavu�požádali�lékaře�telefonicky.
„V� souladu� s� doporučeními�

Světové� zdravotnické� organizace�
a� Ministerstva� zdravotnictví� ČR� by�
lidé� měli� zůstat� doma,� telefonicky�
kontaktovat�svého�praktického�lékaře�
nebo� krajskou� hygienickou� stanici,�
případně� při� závažných� zdravotních�
potížích� volat� rychlou� lékařskou� po-
moc�na� čísle� 155,“�popsala� ředitelka�
Nemocnice�Blansko�Vladimíra�Dani-
helková�s�tím,�že�všichni�nemocní�by�
měli� dodržovat� základní� hygienická�
pravidla�pro�ochranu�ostatních�osob.

Pokud� nemocní� mají� příznaky�
chřipkového� onemocnění� a� cestovali�
do�nakažené�oblasti,�mají� zdravotníci�
nastavený� systém� rychlého� převozu�
pacienta�na�specializované�pracoviště.�
V�ostatních�případech�se�vše�posuzuje�
individuálně,�případně�se�nasazuje�léč-
ba�jako�při�klasické�chřipce.
Situaci� už� řešila� bezpečností� rada�

Jihomoravského� kraje,� zejména�
kvůli� přímému� leteckému� spojení�
Brna� s� italským� Bergamem.� „Mimo�
běžných� opatření,� která� už� jsou� na�
letišti�nastavena,� jsme�se�dohodli,�že�
při� přistání� letadla� z� Bergama� bude�
na�místě�přítomný� také� lékař,“�uvedl�
náměstek� hejtmana� Roman� Hanák.�

Lékař� bude� nabízet� cestujícím,� kteří�
by� se� cítili� nachlazeni� nebo� měli�
teplotu,�pomoc�a�konzultaci.�V�poho-
tovosti�bude�také�tým�záchranné�služ-
by,� který� případné� nakažené� cestu-
jící� odveze� do� některé� z� krajských�
nemocnic.
V� Blansku� zatím� žádná� speciální�

opatření� neprobíhají.� „Situaci� sledu-
jeme,� jsme� ve� spojení� s� lékaři,� epi-
demiology� i� bezpečností� radou� Jiho-
moravského�kraje.�V�České�republice�
ale� zatím� není� žádný� prokazatelně�
nakažený� pacient� a� panika� není� na�
místě,“� podotkl� starosta� Blanska� Jiří�
Crha.�� Pavla Komárková 

 www.blansko.cz

Policisté identifikovali 
nalezené lidské 
kosterní ostatky

BLANSKO, HABRŮVKA� -� V� listopadu�
loňského�roku�na�odlehlém�místě�v�lese�v�katastrál-
ní� oblasti� Habrůvka� v� místě� zvaném� Pod�Vápen-
icí,� nalezl� náhodný� muž� lidské� kosterní� ostat-
ky.� Na� základě� zkoumání� a� znaleckého� posudku�
�kriminalisté� potvrdili,� že� ostatky� patřily� muži� z�
Blanenska,�který�byl�od�loňského�roku�pohřešován.�
Soudní�pitvou�nebylo�zjištěno�násilné�zavinění�sm-
rtí�jinou�osobou.
„Děkujeme� všem,� kteří� se� na� výzvu� o� pomoc�

přihlásili,� poskytli� k� případu� jakékoliv� informace�
a� tím�pomohli�objasnit�určité�skutečnosti,“�uvedla�
blanenská�policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.

Hledají řidiče nebo 
svědky dopravní 
nehody

BLANSKO� -� Policie� hledá� svědky�dopravní� ne-
hody,�ke�které�došlo�v�noci�na�pondělí�24.�února�v�
čase�od�20:00�hodin�předchozího�dne�do�05:30�ho-
din.�Událost�se�stala�v�Blansku�v�Sušilově�ulici.�

Dosud� nezjištěný� řidič� poškodil� zaparko-
vané� vozidlo� VW� GOLF.� Neznámý� šofér� chtěl�
�pravděpodobně�v�dobré�víře�vyřešit�dopravní�nehodu�
s�poškozeným�po�vlastní�linii�a�zanechal�za�stěračem�
poškozeného� vozidla� vzkaz� s� telefonním� číslem,�
které�však�není�aktivní.�

„Policie� žádá� tohoto� řidiče� nebo� případné� svěd-
ky� dopravní� nehody,� aby� se� přihlásili� na� tel.� čísle�
602�195�569�nebo�974�631�255.�Děkujeme,“�uvedla�
policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.�

 Foto Policie ČR

Alkohol a drogy 
neustále ovládají 
některé řidiče

OKRES BLANSKO� -� Bohužel� ani� uplynulý�
víkend�se�neobešel�bez�řidičů,�kteří�nejen�za�volant�
usedli� pod� vlivem� alkoholu� či� jiných� omamných�
látek.
V� pátek� 21.� února� policisté�mimo� šoférů� za� vo-

lantem�zkontrolovali�také�dvaapadesátiletého�muže,�
který� jel� na� jízdním� kole� v�Kunštátě.� Cyklistovi� v�
krvi�kolovalo�přes�1,5�promile�alkoholu.
Další� hříšník� byl� kontrolován� také� v� Kunštátě.�

Jednalo�se�o�čtyřicetiletého�šoféra�nákladního�vozid-
la.�Tento�nadýchal�téměř�půl�promile�alkoholu.
Téhož� dne� v� podvečerních� hodinách� projíždě-

la� křižovatkou�K.�H.�Máchy� a�Boženy�Němcové�v�
Blansku� osmnáctiletá� řidička.� Tato� nedala� před-

nost� v� jízdě� vozidlu� městské� policie.� Ke� střetu�
naštěstí�díky�pohotové�reakci�strážníků�nedošlo.�Po�
zastavení� a� následné� kontrole� ve� spolupráci� s� do-
pravními��policisty�bylo�zjištěno,�že�slečna�nevlastní�
řidičského�oprávnění,�a�navíc�je�pod�vlivem�návyko-
vé�látky�Cannabis.
V�sobotu�v�odpoledních�hodinách�v�ulici�Pražská�

v� Blansku� ukončili� dopravní� policisté� nebezpečně�
rychlou� jízdu� řidiče�automobilu�VW�Touareg.�Sed-
madvacetiletý� muž� nejenže� překročil� povolenou�
maximální�rychlost�jízdy�v�obci�více�než�o�polovinu,�
ale�k�tomu�nadýchal�téměř�půl�promile�alkoholu.
V�neděli�23.�února�kolem�páté�hodiny�ranní�šetři-

li� policisté� dopravní� nehodu�na� silnici� č.� II/3777�v�
katastru� obce� Rájec-Jestřebí.� O� vzniklou� nehodu�
se�zajímal�také�bratr�zúčastněné�osoby�střetu,�který�
na�místo�následně�dojel�osobním�vozem�Škoda�Fe-
licia.� Jelikož� jevil� známky�podnapilosti,�provedli�u�
něj�policisté�orientační�vyšetření�ke�zjištění�přítom-
nosti� alkoholu�v�dechu.�Čtyřiadvacetiletý� šofér�na-
dýchal� přes� dvě� promile� alkoholu� v� dechu.� Navíc�
pod�vlivem�alkoholu�neřídil�poprvé,�v�loňském�roce�
2019� měl� vysloven� Okresním� soudem� v� Blansku�
zákaz�řízení�motorových�vozidel.
Téhož�dne�v�dopoledních�hodinách�proběhla� sil-

niční�kontrola�v�obci�Sloup�a�v�Černé�Hoře.�Během�
obou�prováděných�kontrol�nadýchali�řidiči�téměř�dvě�
promile�alkoholu�v�dechu.��První�řidič�navíc�nepřed-
ložil�řidičské�oprávnění�ani�doklady�k�vozidlu.
Poslední� řidič�pod�vlivem�alkoholu�byl�policejní�

hlídkou�kontrolován�v�neděli�v�nočních�hodinách�v�
obci�Svitávka.�U�dvaašedesátiletého�muže�přístroj�na�
měření�alkoholu�ukázal�téměř�jednu�promile�alkoho-
lu�v�jeho�dechu.
Všem� nezodpovědným� řidičům� za� volantem�

�policisté�zakázali�další�jízdu�a�většině�z�nich�zadrželi�
řidičské�oprávnění.
Za� řízení� motorových� a� nemotorových� vozidel�

(mezi�které�patří� také�jízdní�kolo,�nebo�kůň�s� jezd-
cem)� po� pozemních� komunikacích� pod� vlivem� al-
koholu,� podle� stupně� ovlivnění� alkoholem� a� podle�
závažnosti�možných�či�skutečných�následků�řidičům�
hrozí�citelné�postihy.�Sankce�peněžité,�které�se�po-
hybují� v� řádech� desítek� tisíc� korun� i� vyšších,� ale�
také�zákaz�řízení�od�několika�měsíců�až�po�několik�
let�nebo�dokonce�i� trest�odnětí�svobody,�opět�až�na�
několik�let.�� Zpracoval Radim Hruška
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Spolky, kluby, 
volnočasovky 
ukažte se, blíží 
se další ročník 
BAMBIFESTU

BLANSKO - Ve dnech 15. a 16. 
května letošního roku zaplní zámecký 
park jedinečná akce, dětský a rodinný 
festival, blanenský BAMBIFEST. 

„Co všechno tam děti uvidí, zažijí 
a vyzkouší a s kým si budou moci ro-
diče pohovořit, se rozhoduje už teď,“ 
upozorňují pořadatelé..

Na akci se představují všemožné 
spolky, kluby, neziskovky, ale i ne-
formální zájmové skupiny, které na-
bízí svou specifickou činnost dětem 
i dospělým na blanensku. Ukázky a 
aktivity obsáhnou celý zámecký park 
včetně profesionálního pódia s ozvu-
čením.

Nabitý program aktivit a ukázek 
doplňují hudební, kulturní i jiná spe-
ciální vystoupení na podiu. A celou 
akcí se proplétá tématická hra pro 
děti.

„BAMBIFEST Blansko je tu pro 
vás a pro děti. Dejte o sobě vědět a 
včas se přihlaste do 17. 3. 2020. Více 
na www.bambifest.com,“ zvou pořa-
datelé.  (hrr)

ZRCADLO JE  
pro vás

ZDARMA
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Blanenští plavci mají finále 
plavecké ligy družstev v kapse

BLANSKO - Blanenští plavci mají 
za sebou velmi úspěšný premiérový 
start na MČR družstev.

Poprvé v celé osmdesátileté histo-
rii blanenského plavání sestavil bla-
nenský oddíl elitní osmičlenný tým 
mužů, kterému se podařilo o tomto 
víkendu probojovat do třetího finálo-
vého kola MČR družstev. 

Prvního kola, které se konalo v led-
nu v jednotlivých krajích, se účastnilo 
celkem šestaosmdesát družstev. 

V Jihomoravském kraji blanenští 
borci zaujali druhou příčku hned za 
brněnskou Kometou. 

Po sečtení výsledků ze všech kra-
jů se Blanenští zařadili na šestnácté 
místo a postoupili do semifinále mezi 
dvaatřicet nejlepších týmů České re-
publiky. 

Moravské semifinále se plavalo po 
oba víkendové dny ve Zlíně a české 
kluby hostila Praha. Blanenské bar-
vy hájili ve zlínské padesátce Štěpán 
Bezděk, Jáchym Jirků, Štěpán Pokor-
ný, Milan Kučera, Milan Musil, Ra-
dim Švarc, Michal Vencel a Jan Ven-
cel. Koučink zajišťoval trenér plavců 
Miroslav Špaček. 

V jednotlivých disciplínách svedla 
blanenská osmička se soupeři napína-
vé boje a o konečných výsledcích se 
rozhodovalo až v samotném závěru 
náročného dvoudenního programu. 
Blanenskému družstvu se podařilo té-
měř nemožné. V konkurenci profesi-
onálních velkoklubů ČR udrželi šest-

Hokejisté Blanska si ani letos play-off nezahrají
BLANSKO - Ani v letošním roce 

si Blansko nezahraje play-off krajské 
hokejové ligy. 

S Hodonínem sice po výhře 5:3 ho-
kejisté Dynamiters bodovali, z Uni-
čova si však přivezli ostudnou prohru 
1:7. Závěrečný duel soutěže odehráli 
doma proti Uherskému Brodu, se kte-
rým předvedli dobrý výkon a zvítězili 
5:4 v prodloužení.

Ačkoli dokážou Dynamiters po-
trápit většinu týmů z předních pater 
tabulky, bohužel neumějí sbírat body 
s tabulkovými sousedy a stejně jako 
v předchozích letech na to tým okolo 
kapitána Marka Antoňů výrazně do-
plácí. 

Blansko – Uherský Brod
Duel s Uherským Brodem začalo 

Blansko dobře. Po osmi minutách hry 
se protáhl podél levé strany hrazení 
Marek Antoňů a přesnou střelou do 
horních pater branky Uherského Bro-

du poslal svůj tým do vedení. Blansko 
si vypracovalo i další šance, ale gólu 
nedosáhlo. První třetina tak skončila 
těsným vedením 1:0.

Prostřední část přinesla nauvěři-
telnou přestřelku. Nejprve využil 
Zdeněk Němec svého postavení za 
brankou soupeře, obkroužil ji a pře-
kvapil Karla Málka. Odpověď hos-
tí byla rychle na místě. Během 130 
vteřin dokázali hráči Spartaku Uher-
ský Brod rychle obrátit stav duelu 
a rázem vedli 3:2. S hráči Blanska 
to však nezamávalo a během dalších 
necelých dvou minut bylo vyrovnáno. 
Krásnou individuální akci zakončil 
Jiří Šmahel a pověsil kotouč pod víko 
– 3:3. Čtyři minuty před koncem dru-
hé třetiny se do akce dostala dvojice 
Jakubec – Berka a druhý jmenovaný 
poslal domácí opět do vedení.

V závěrečné třetině se rychle pro-
sadili hosté, kteří využili trestného 
střílení, ke kterému se postavil Radim 

Budil a dostal puk za Šenka. Ve třetí 
části navíc Blansko inkasovalo dva 
tresty do konce zápasu a dohrávat tak 
muselo bez dvou opor. Tomáše Jílka 
a Stanislava Sedláčka. „Nebyla to 
úplně sranda, kyslíkový dluh se pro-
jevil (smích). Naštěstí to vzadu Fana 
(Zdeněk Němec, pozn. red.) a Mára 
(Marek Antoňů, pozn. red.) udýchali 
a přežili jsme to,“ hodnotil hru ve vý-
razném oslabení Hanzlík.

V poslední periodě také Blansko 
přežilo klinickou smrt. Po úniku 
jednoho z hostujících hráčů zívala 
na dalšího z hráčů Spartaku prázdná 
branka. Letící puk však zastavila fan-
tasticky vytrčená hůl Martina Šenka, 
který tak podržel své mužstvo a udr-
žel naděje na bodový zisk. „To je tak, 
když tam člověk omylem spadne. Ale 
né, byla to prostě záchranná brzda 
v rychlíku. Nic jinýho už dělat nešlo 
a podařilo se (úsměv),“ rozpovídal se 
o zázračném zákroku gólman Šenk.

Utkání tak dospělo do prodloužení, 
které trvalo pouhých 66 sekund, než 
na modré čáře napřáhl Jaroslav Hanz-
lík a poslal kotouč za záda hostující-
ho gólmana a rozradostnil poměrně 
zaplněné ochozy blanenského zimá-
ku. „Kluci to dobře uhráli v rohu, 
Šmahy (Jiří Šmahel, pozn. red.) mi 
to poslal a já už jen trefoval branku. 
Navíc dobře zaclonil Hynek a tím se 
to zúročilo,“ popisoval rozhodující 
moment zápasu Hanzlík.

Blansko – Hodonín 5:3
V zápase s Hodonínem byl favorit 

jasný. Hodonín přijížděl do Blanska 
jako čtvrtý tým tabulky, což Dynami-
ters, jak se později ukázalo, evident-
ně vyhovovalo. Tým z pohraničního 
města šel na blanenském zimním sta-
dionu rychle do vedení a 150 diváků 
mohlo sledovat, jak se s tím domácí 
celek vypořádá. 

 Kryštof Severa (blansko.cz)

nácté místo z kvalifikace, a mohli se 
tak radovat z postupu do finále MČR 
družstev. 

Šestnáct nejlepších českých a mo-
ravských družstev se utká ve finálo-
vých bojích v moderní plavecké aréně 

v Pardubicích. A k této šestnáctce se 
letos premiérově přidá i blanenská se-
stava.  Text a foto Věra Vencelová


